
Europrojekt Revitalizácia Blíži sa čas, kedy v našej obci 
centra obce Alekšince sa prehupol bude vysvätenie dvoch kňazov – 
do druhej záverečnej fázy. V sú- primície. Pod vedením pána farára 
časnosti sa realizuje výsadba Mgr. Mariana Uváčeka sa opravila 
zelene okolo obecného úradu strecha nášho filiálneho kostola. 
a kultúrneho domu. Chodníky sa Vďaka za finančné príspevky patrí 
začali budovať od kostola smerom všetkým, ktorí akoukoľvek sumou 
ku ihrisku a novým bytovkám. Je prispeli. Veľká vďaka patrí však 
to veľmi náročná etapa vzhľadom i tím farníkom, ktorí chodia 
k tomu, že niektoré vjazdy do pracovať do areálu kostola na jeho 
rodinných domov sú utopené. zveľadenie.

V rámci projektu LEADER S každým, kto cíti potrebu 
sme zrekonštruovali kultúrny dom upozorniť na svoj stav, veci rie-
a v súčasnosti bola podpísaná šime osobnými pohovormi 
s Minis ters tvom Pôdohos-a snažíme sa, aby sa vyhovelo 
podárstva zmluva na výstavbu v maximálnej miere. Je to skúška 
„Enviromentálneho kultúrno-nervov a zdatnosti. Touto cestou 
spoločenského a športového ďakujem všetkým dotknutým za 
centra“ v areáli miestneho kynolo-ich trpezlivosť a toleranciu. Nedá 
gického klubu. Týmto krokom mi však nespomenúť, že som 
pristupujeme k vybudovaniu v minulosti upozorňoval na 

zariadenia, ktoré bude slúžiť všetkým skutočnosť, že chodníky sa budú realizovať 
organizáciám v obci, hlavne však a každý kto má záujem sa môže na OcÚ prísť 
poľovnému združeniu a kynológom.  Stavba osobne pozrieť na projekt, a konzultovať 
bude mať rozmery 13x8m a osadená bude realizáciu. Ako váš starosta som Vám 
vpravo od hlavného vstupu do areálu. k dispozícií 24 hodín, avšak riaditeľ alebo 
Predpokladaná doba výstavby je máj 2012 až stavby vedúci firmy MEGASPOL, ktorá 

00 máj 2013.stavbu realizuje, po 17  hodine z Alekšiniec 
N a  z á k l a d e  r o z h o d n u t i a  O Z  odchádzajú. Bez nich riešiť daný problém 

v súčasnosti obec zadala vypracovanie nie je možné. Touto cestou Vás žiadam, aby 
projektovej dokumentácie na novú studňu, ste svoje problemy ohľadom výstavby 

30 ktorá sa nachádza vpravo od štátnej cesty chodníka riešili do 16  hod. Podobné problé-
smerom na Lukáčovce, konkrétne oproti my vznikali i pri iných projektoch. Obecné 
židovskému cintorínu. Projektantom je Ing. noviny vydávame preto, aby sme Vás 
Bohuš Malík a predpokladáme, že projek-informovali o všetkých podstatných veciach 
tová dokumentácia bude vypracovaná v máji v obci, o uzneseniach prijatých OZ, 
až júny tohto roku. Následne sa začne o smerovaní do budúcnosti. V nich Vás 
vybavovať stavebné povolenie. Pripomí-zároveň vyzývame ku spolupráci a komu-
nam, že voda z tohto zdroja je veľmi kvalitná nikácií. Tento fakt neberte na ľahkú váhu. 
a výdatnosť  oproti zdroju, ktorý používame Pamätajte, obecný úrad, starosta obce 
v súčasnosti je takmer dva krát vyššia. a poslanci OZ sú tu pre Vás. Vy ste nás 

Obec Alekšince zamestnala na dobu zvolili, dali nám svoju dôveru, platíte nás zo 
piatich mesiacov dvoch pracovníkov, ktorí svojich daní a my sme povinní urobiť pre Vás 
čistia vodné toky, vyberajú z nich smeti, maximum.
vypilujú kríky, stromy a konáre, kosia brehy. Prvá etapa rekonštrukčných prác na 
Touto cestou upozorňujem a vyzývam sociálnych zariadeniach v Základnej škole je 
všetkých našich občanov : „Máme zberný za nami a vstúpili sme do druhej etapy. Práce 
dvor pri starej koniarni“. Všetok odpad sa realizujú hlavne v poobedných hodinách, 
v primeranom množstve vám odoberieme aby sme v čo najmenšej miere rušili 
bezplatne. O odbere sa dohodnite na vyučovanie. Pracuje sa aj cez víkendy.  
obecnom úrade. Nezneužívajte túto službu S riaditeľom ZŠ, PaeDr. Jurajom Windis-
a nenoste odpady z územia mimo Alekšiniec. chom sme vo veľmi úzkom kontakte a pre-
Za všetok odpad a jeho uskladnenie musíme beráme okrem výukového procesu, 
zaplatiť do posledného eura. Táto služba nie problémov v pedagogickom zbore i správa-
je zadarmo. nie žiakov. Bohužiaľ musím konštatovať, že 

Záverom môjho príhovoru Vás toto sa neuberá vo viacerých konkrétnych 
vyzývam k jarnému upratovaniu. Koste prípadoch dobrým smerom. Nebudem 
a udržujte si pozemky pred svojimi domami, rozoberať individuálne prípady, ale rodičom 
čistite si a prehlbujte odtokové rigoly ktorých sa to týka dám dobrú radu : 
a mostíky pred Vami. Buďte nápomocní, „Nezakrývajte lajdáctvo, záškoláctvo, zlé 
solidárni, aktívni. Buďte Alekšinčania, správanie svojich detí“. Buďte na nich prísni 
buďte vlastenci. Nečakajte na lepší a spravodliví. Konzultujte s triednymi 
zajtrajšok so založenými rukami.učiteľmi a vedením ZŠ, venujte im svoj čas 

a lásku pre ich i Vaše dobro. Zo zlého semena 
 Igor Miškolcinevzíde dobrá rastlina.
 starosta obce

Vážení spoluobčania,
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Výsadba zelene v okolí Ocú a KD

Členovia Slovenského zväzu chovateľov na výročnej schôdzi

Brigáda na úprave okolia nášho kostola.

Nové sociálne zariadenia v ZŠ



U Z N E S E N I A Uznesením č. 112/2011-OZ
berie na vedomie

z 11.zasadania obecného zastupiteľstva-  - Príkaz starostu obce –inventarizácia   
5. riadneho zasadania OZ Uznesením č. 113/2011-OZ
konaného dňa  16. 12. 2011 schvaľuje 

Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach: - administrátora web stránky obce Alekšince Juraja 
Uznesením č. 103/2011-OZ Lörinca 
schvaľuje Uznesením č. 114/2011-OZ
- návrhovú komisiu v zložení : Ing. Andrej Lipka, Ing. odkladá
Anton Kušnír - návrh ponuky MV SR na odpredaj majetku štátu obci 
berie na vedomie – návrh na  kúpu na najbližšie zasadanie OZ
- určenie zapisovateľa : Valéria Skokanová Uznesením č. 115/2011-OZ
- overovateľov zápisnice : Ing. Jozef Čapla,PhD., Ing. schvaľuje
Martin Kovaľ - plán riadnych zasadaní obecného zastupiteľstva 
konštatuje že v roku 2012  :
- na rokovaní OZ boli prítomní 5 poslanci    27.1.2012; 27.04.2012; 15.06. 2012; 14.09.2012; 
Uznesením č. 104/2011-OZ 14.12.2012; 
schvaľuje Uznesením č. 116/2011-OZ
-  program 11. zasadnutia obecného zastupiteľstva - 5. schvaľuje
riadneho rokovania OZ – pripomienky k rozpočtu obce na roky 
Uznesením č. 105/2011-OZ 2012,2013,2014
berie na vedomie Uznesením č. 117/2011-OZ
- priebežné plnenie uznesení a/  schvaľuje ako záväzný 
Uznesením č. 106/2011-OZ - rozpočet obce Alekšince na rok 2012
schvaľuje b/ schvaľuje ako nezáväzný
- Zmluvu o nájme nebytových priestorov s firmou - rozpočet obce Alekšince na roky 2013 a 2014
Aleri,s.r.o., Alekšince č. 389 zastúpenú MUDr. Anna c/ berie na vedomie 
Šimová  s výškou ročného nájomného  12,00 €/m 2. - stanovisko hl. kontrolóra obce k rozpočtu obce 
Uznesením č. 107/2011-OZ Uznesením č. 118/2011-OZ
neschvaľuje   berie na vedomie  
- žiadosť Ernesta Mezeya, Alekišnce č. 173 - vzdanie sa odmien poslancov za účasť na dnešnom 
o jednorazovú sociálnu výpomoc zastupiteľstve (pre siroty po neb. rodičoch Jánovi a 
Uznesením č.108/2011-OZ Zuzane Hudákových)
schvaľuje Uznesením č. 119/2011-OZ
- VZN č. 4/2011 o miestnych daniach a miestnom ukladá zástupcovi starostu
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné – predložiť ročnú správu o jeho činnosti za rok 2011 a 
odpady aj s pripomienkami jeho analýzu.
Uznesením č. 109/2011-OZ
konštatuje, že
- pripomienky zo strany dotknutých orgánov štátnej 

z 12.zasadania obecného zastupiteľstva-  správy a dotknutých právnických osôb 
6. riadneho zasadania OZ   sú v  územnom pláne obce Alekšince akceptované,

konaného dňa  16. 01. 2012- schválený územný plán obce Alekšince  sa člení na 
Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach:záväznú a smernú časť. V záväznej časti   územno-
Uznesením č. 120/2012-OZplánovacej dokumentácie sú ustanovené plochy pre 
schvaľujeverejnoprospešné stavby, na vykonanie asanácie a pre 
- návrhovú komisiu v zložení : Ing. Andrej Lipka, Ing. chránené časti krajiny.
Anton Kušnírakceptuje
berie na vedomie- stanovisko Krajského stavebného  úradu v Nitre, 
- určenie zapisovateľa : Valéria Skokanovák návrhu územnoplánovacej dokumentácie,  
- overovateľov zápisnice : Ing. Jozef Čapla,PhD., Mgr.   č. KSÚNR-2011-1053.
Viliam Zverinaschvaľuje
konštatuje žea/ Územný plán obce Alekšince – zmeny a doplnky 
- na rokovaní OZ boli prítomní 7 poslancič.2
Uznesením č. 121/2012-OZb/ Všeobecne záväzné nariadenie obce Alekšince 
schvaľuje číslo: 5/2011 z 7.11.2011 o vyhlásení záväzných častí 
-  program 12. zasadnutia obecného zastupiteľstva - 6. Územného plánu obce Alekšince – zmeny a doplnky 
riadneho rokovania OZč.2
Uznesením č. 122/2012-OZ ukladá obci :
berie na vedomie a/ obec sústavne sleduje, či sa nezmenili územno-
- priebežné plnenie uznesenítechnické, hospodárske a sociálne predpoklady, na 
Uznesením č. 123/2012-OZ ktorých základe je navrhnutá koncepcia organizácie 
rušíúzemia. Ak dôjde k zmene predpokladov, alebo je 
- Všeobecne záväzné nariadenie obce Alekšince č. 3 potrebné umiestniť verejnoprospešné stavby, obec 
/2003, ktorým sa určuje spôsob nakladania s obstará doplnok a zmenu územnoplánovacej 
nájomnými bytmi pre občanov zo dňa 4.9.2003dokumentácie
a ukladá komisií pre legislatívu, prácu v mikroregióne, b/ pravidelne, najmenej však raz za štyri roky 
VÚC a medzinárodnú spoluprácupreskúmať schválený územný plán obce Alekšince, či 
- pripraviť návrh Všeobecne záväzného nariadenia nie sú potrebné jeho zmeny alebo doplnky alebo 
obce Alekšince, ktorým sa určuje spôsob  obstaranie nového územného plánu
  nakladania s nájomnými bytmi c/ obec obstará zmenu alebo doplnok územného plánu 
Uznesením č. 124/2012-OZobce, ak je to potrebné na zosúladenie s územným 
schvaľuje   plánom regiónu alebo s jeho zmenami a doplnkami
- výmenu bytov v 15 b.j. nasledovne-  dvojizbový  byt d/ obec vyhotoví o obsahu územného plánu 
č. B/III/6 o výmere 46,21 m2  nájomca Marek Murín registračný list, ktorý spolu s kópiou uznesenia 
a man., za dvojizbový byt č. B/III/7 o výmere 54,55 m2 o schválení doručí Ministerstvu dopravy,výstavby 
uvoľnený po nájomcoch Ing. Ľubici Murínovej a regionálneho rozvoja SR
a manž. Ľubošovi. e/ obec zverejní záväzné časti územnoplánovacej 
Uznesením č.125/2012-OZdokumentácie spolu s VZN
schvaľuje    -vyvesením na úradnej tabuli najmenej na 15 dní, 
- VZN č.1/2012 o povinnom zápise dieťaťa na plnenie ako aj iným mieste obvyklým spôsobom
povinnej školskej dochádzky.    -doručením dotknutým orgánom štátnej správy
Uznesením č. 126/2012-OZf/ uložiť schválený územný plán obce na Obecnom 
schvaľujeúrade, stavebnom úrade , a na Krajskom stavebnom 
- odkúpenie nehnuteľnosti od Ministerstva vnútra SR - úrade v Nitre    
pozemok parc.č. KN 519/76 zastavané plochy Zodpovedný : starosta obce                       
a nádvoria o výmere 5098 m2   Kontrola: Raz ročne v obecnom zastupiteľstv 
pozemok parc.č. KN 519/141 ostatné plochy                         Uznesením č. 110/2011-OZ
o výmere 351 m2   schvaľuje   
pozemok parc.č. KN 519/142 zastavané plochy -   VZN č. 6/2011 o určení výšky dotácie na prevádzku 
a nádvoria  o výmere 67   m2   a mzdy na dieťa materskej školy a školských zariadení 
pozemok parc.č. KN 519/143 zastavané plochy so sídlom na území obce Alekšince
a nádvoria o výmere 88   m2   Uznesením č. 111/2011-OZ
budova – zariadenie TVS súpisné číslo 463 na schvaľuje
pozemku  parc.č.  519/142 - Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce 
budova – zariadenie CO, iná stanica súpisné číslo 464  na I. polrok 2012

U Z N E S E N I A

na pozemku  parc.č.  519/143
- budovy a pozemky zapísané na liste vlastníctva č. 746 
za sumu 10 000,- €.
Uznesením č. 127/2012-OZ
schvaľuje   
-podmienku odkúpenia nehnuteľností od MVSR – do 
4 týždňoch zabezpečí nájomníka na dobu 5 rokov. 
Cena nájomného na toto obdobie je stanovená na 
10 000,-€  a nájomník bude mať predkupné právo na 
celý uvedený majetok.
Uznesením č. 128/2012-OZ
schvaľuje   
- zaradenie obce Alekšince do procesu vykonávania 
pozemkových úprav v katastrálnom  
  území Alekšince
Uznesením č. 129/2012-OZ
berie na vedomie správy starostu obce o
- potrebe pripraviť VZN obce k preneseným 
kompetenciám v sociálnej oblasti- 
   opatrovateľská služba  
- menovaní komisie na prideľovanie nájomného bytu 
v zložení Ing. Kušnír Anton, Mgr.   
  Zverina Viliam  a Valéria  Skokanová, ktorá preverí 
náležitosti žiadateľov a určí ktoré 
  žiadosti zodpovedajú kritériám stanovených obcou. 
Komisia vypracuje predbežné poradie   
  žiadateľov na pridelenie nájomného bytu, ktorý 
predloží na  rokovanie OZ k schváleniu.   
  Starosta menoval poslancov OZ ako výberovú 
komisiu pre pridelenie bytu.
- nutnosti vyčistenia obecného vodojemu, predloženej 
cenovej ponuke prevádzkovateľa  
  vodojemu firmy  Ekostaving Nitra 
-  pripravovanej obecnej zabíjačke dňa 11.2.2012
Uznesením č. 130/2012-OZ
schvaľuje 
- prerozdelenie transferov miestnym organizáciám : 
MFK-7000,- €; ZO JD-1000,-€(stravovanie 3200,-, 
darčeky 250,-, jubilantom 300,-); ŠK- 50,-€; 
Mariášový klub- 200,-; MKK-600,-€; ZO SZCH- 
200,-€; ZMnS-150,-€; PZ-500,-€; ZO ZZ-200,-€; 
J.Rigo-reprezentant v boxe-100,- €
Uznesením č. 131/2012-OZ
neschvaľuje
- návrh na polep obecného motorového vozidla Škoda 
Fábia  logom obce

z 13.zasadania obecného zastupiteľstva- 
7. mimoriadneho zasadania OZ 

konaného dňa  20. 02. 2012
Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach:
Uznesením č. 92/2012-mim.OZ
schvaľuje
- návrhovú komisiu v zložení : Ing. Andrej Lipka, Ing. 
Anton Kušnír
berie na vedomie
- určenie zapisovateľa : Valéria Skokanová
- overovateľov zápisnice : Ing. Jozef Čapla PhD.,  Ing. 
Martin Kovaľ
konštatuje že
- na rokovaní OZ boli prítomní 6 poslanci
Uznesením č. 93/2012-mim.OZ
schvaľuje 
-  program 13. zasadnutia obecného zastupiteľstva - 7. 
mimoriadneho rokovania OZ
Uznesením č. 94/2012 -mim.OZ
neschvaľuje
-  spôsob výberu žiadateľa na uvoľnený nájomný 2-
izbový byt v 15 b.j. formou losovania. 
Uznesením č. 95/2012- mim.OZ
schvaľuje
-  spôsob výberu žiadateľa na uvoľnený nájomný 2-
izbový byt v 15 b.j. formou schvaľovania podľa 
abecedy verejným hlasovaním so žiadateľov, ktorí 
spĺňajú podmienky Smernice na prideľovanie 
nájomných bytov, sú to :  
          Jurena Martin , Alekšince č. 74
          Slováková Martina , Alekšince č. 345
          Záhorský Miroslav, Alekšince č. 304
Uznesením č. 96/2012- mim.OZ
schvaľuje 
- pridelenie uvoľneného 2-izbového nájomného bytu 
o výmere 46,21 m2 v 15 b.j. Martinovi Jurenovi , 
  Alekšince č. 74
Uznesením č. 97/2012-mim.OZ
neschvaľuje 
- pridelenie uvoľneného 2-izbového nájomného bytu 
o výmere 46,21 m2 v 15 b.j. Martine Slovákovej, 
  Alekšince č. 345
Uznesením č. 98/2012-mim.OZ
neschvaľuje 
- pridelenie uvoľneného 2-izbového nájomného bytu 
o výmere 46,21 m2 v 15 b.j. Miroslavovi 
  Záhorskému, Alekšince č.304
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Uznesením č. 99/2012-mim.OZ
schvaľuje  
poradie náhradníkov na 2-izbový nájomný byt :
1. Miroslav Záhorský
2. Martina Slováková

z 14.zasadania obecného zastupiteľstva- 
8. mimoriadneho zasadania OZ 

konaného dňa  12. 04. 2012
Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach:
Uznesením č. 100/2012-mim.OZ
schvaľuje
- návrhovú komisiu v zložení : Ing. Jozef Čapla PhD., Dušan Kotúč   
berie na vedomie
  - určenie zapisovateľa : Ing. Anton Kušnír
 - overovateľov zápisnice: Mgr. Viliam Zverina, Ing. Martin Kovaľ
konštatuje že
- na rokovaní OZ boli prítomní 5 poslanci
Uznesením č. 101/2012-mim.OZ
schvaľuje 
-  program 14. zasadnutia obecného zastupiteľstva - 8. mimoriadneho rokovania 
OZ
Uznesením č. 102/2012 -mim.OZ
schvaľuje
- odkúpenie nehnuteľnosti v kat. území Alekšince, vedenú na LV  č.649 CKN 
parc.č. 283/3   
    ost. plochy  s výmerou 1332 m2 v podiele 1/1 za cenu  2 199,00 € (slovom:    
dvetisícstodeväťdesiatdeväť eur) od Obvodného úradu Nitra
Uznesením č. 103/2012- mim.OZ
schvaľuje
-odkúpenie nehnuteľnosti od Ministerstva vnútra SR - 
pozemok parc.č. KN 519/76 zastavané plochy a nádvoria o výmere 5098   m2   
pozemok parc.č. KN 519/141 ostatné plochy                         o výmere 351   m2   
pozemok parc.č.  KN 519/142 zastavané plochy a nádvoria  o výmere 67   m2   
pozemok parc.č.  KN   519/143 zastavané plochy a nádvoria  o výmere 88   m2   
budova – zariadenie TVS súpisné číslo 463 na pozemku  parc.č.  519/142
budova – zariadenie CO, iná stanica úpisné číslo  464  na pozemku  parc.č. 519/143
- budovy a pozemky zapísané na liste vlastníctva č. 746 za sumu 16 200,- €.

U Z N E S E N I A

Výsledky predčasných parlamentných 
volieb do NR SR 2012 v obci Alekšince
Dňa 10.3.2012 sa uskutočnili predčasné parlamentné voľby do NR SR, v ktorých 
sme volili z 26 politických strán 150 poslancov. Bol vytvorený  1 okrsok, voľby 
prebiehali v kultúrnom dome a komisia bola zložená z 12 členov. Celkovo sa volieb 
zúčastnilo 861 oprávnených voličov, účasť na voľbách bola vyššia ako 
celoslovenský priemer a to 63,54 %.  Víťazom sa stala, tak ako v celej republike 
strana SMER - sociálna demokracia.

Počet voličov zapísaných v zozname voličov vo volebnom okrsku  - 1355
Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní – 861 
Počet platných odovzdaných hlasov - 849

Počet platných hlasov odovzdaných pre každú politickú stranu, politické hnutie 
alebo koalíciu:
č.1 Zelení - 4
č.2 Kresťanskodemokratické hnutie – 58
č.3 Strana demokratickej ľavice - 2
č.4 Slovenská národná strana - 63
č.5 OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osobnosti - 38
č.6 Sloboda a Solidarita –  24
č.7 PRÁVO A SPRAVODLIVOSŤ – 2
č.8 NÁŠ KRAJ - 0
č.9 Strana zelených - 1
č.10 Ľudová strana Naše Slovensko - 11
č.11 SMER - sociálna demokracia – 558
č.12 Zmena zdola, Demokratická únia Slovenska - 5      
č.13 Národ a Spravodlivosť – naša strana - 5     
č.14 Komunistická strana Slovenska - 12 
č.15 Strana Rómskej únie na Slovensku - 1
č.16 MOST - HÍD - 9
č.17 99 % - občiansky hlas - 11
č.18 Ľudová strana - Hnutie za demokratické Slovensko – 8
č.19 STRANA +1 HLAS - 0
č.20 Robíme to pre deti - SF – 1
č.21 Obyčajní ľudia – 0
č.22 Slovenská demokratická a kresťanská únia - Demokratická strana - 33
č.23 Strana občanov Slovenska - 1
č.24 Strana maďarskej koalície - Magyar Koalíció Pártja - 0
č.25 STRANA SLOBODNÉ SLOVO - NORY MOJSEJOVEJ – 2
č.26 Strana živnostníkov Slovenska – 0

Anton Kušnír
člen okrskovej volebnej komisie

O Z N A M Y

Obec Alekšince 
hľadá kronikára

 Záujemcovia obdržia bližšie 
informácie na obecnom úrade 
tel. 037/7822126, 0905520730.

Upozornenie  - výzva
Žiadame všetky fyzické, právnické 

osoby, ktoré chcú na území obce Alekšince 
realizovať výstavbu alebo  prestavbu 
rodinných domov, stavieb na podnikateľské 
a iné účely aby prišli dopredu konzultovať 
svoj zámer na Obecný úrad .

„POZOR  15 roční !!!  
- k vybaveniu prvého občianskeho 
preukazu(OP)  potrebujete  originál  Rodný 
list a so zákonným zástupcom (otec,matka ) 
si vybavíte nový OP na OR PZ Nitra , na 
obecný úrad prídete vypísať prihlasovací 
lístok až s novým OP !!!“

Otváracia doba na Obecnom úrade 
Alekšince
Pondelok  7.30 – 12.00    12.30 – 15.45
Streda       7.30 – 12.00    12.30 – 17.00
Štvrtok     7.30 – 12.00    
Piatok       7.30 – 12.00    12.30 – 13.15

Oznamujeme občanom, aby 
použité tužkové batérie nevkladali do 
smetných nádob. Tieto batérie odovzdajte 
v separovanom zbere samostatne uložené 
v igelitovom vrecku alebo priamo ich 
odovzdajte na Obecnom úrade do 
pripravenej nádoby.

EURO-VAT informuje
Spoločnosť EURO-VAT aj v roku 2012 pokračuje v realizácií 

svojich plánov a inovácií. Rozsiahla rekonštrukcia budovy kaštieľa je jednou 
z nich. Priestory budú využité nielen pre skladové, ale aj pre laboratórne účely na 
skúšku kvality. 

Ďaľšou nemenej dôležitou zmenou v našej spoločnosti je rozšírenie 
portfólia produktov. Ide hlavne o grilovací sortiment v jednotnej dizajnovej línii, 
ktorá nesia značku DRACO. Novinky prinášame aj v kvalitnejších autodoplnkoch, 
a to od nášho renomovaného nemeckého partnera. Zahŕňajú povinnú i doporučenú 
doplnkovú výbavu do osobných aj nákladných vozidiel, nechýbajú ani produkty na 
údržbu, bezpečnosť, starostlivosť a čistotu. 

Práve kompletný grilovací sortiment a autodoplnky môžete už dnes nájsť na 
pultoch čerpacích staníc, v servisoch či v obchodných sieťach. V súčasnosti totiž 
prebieha rozsiahla  kampaň Jarná akcia. 

Naše ambície pokračujú, a už v blízkej budúcnosti rozšírime portfólium 
produktov aj o chemikálie na čistenie vnútorných častí motora a palivového 
systému, všetko pre bežného i náročneho zákazníka. 

Všetky naše rozsiahle aktivity, produkty ako i profil spoločnosti budú 
zverejnené na našej vynovenej internetovej stránke www.eurovat.sk. 

Na záver nám dovoľte popriať čitateľom a všetkým obyvateľom obce 
príjemné veľkonočné sviatky.

Team  EURO-VAT
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Sťahovanie :  Január – marec  2011 :
 Sťahovanie   do obce                 : 1
                      z obce                   : 5
                      v obci                   : 3
                      prechodný pobyt  : 4

Vitajte na svete :  
1. Miriama Jobbágyová

Navždy nás opustili 
- Zostanú v našich spomienkach

1. Jolana Áčová
2. Vilma Bullová
3. Ján Sivek

Štatistika evidencie za rok 2011:
Sťahovanie do obce      14        muži 7     ženy 7
Sťahovanie z obce        19                 7             12
Narodenie                    15                 4             11
Úmrtie                         17                 9              8
Sobáše                         14       z toho 4 v matričnom obvode Alekšince

4.  Jozef Teplanský
5.  Ľudovít Zajko

Spoločenská rubrika    
Všetci, ktorí si v mesiacoch Január – marec 2012 pripomenuli, či 

pripomínate svoje krásne meniny :

Nepoznáme Vaše túžby,
nevieme, čo k sviatku Vám  priať.
Prajeme Vám hlavne zdravie, šťastie a lásku,
to podstatné, čo život Vám môže dať.

A všetkým ostatným, ktorí si v  mesiacoch január  - marec 2012

spomínate, slávite i pripíjate na svoje 

prežité roky, posielame tieto slova: Nech Vám  slza nezavadzia,
nech Vám  srdce nespúta žiaľ,

nech Vám ústa zdobí úsmev,
nech nepoznáte chvíle krušné!

Pevné zdravie, veľa lásky, spokojnosť a pohodu, 
šťastný život bez starostí a vždy dobrú náladu. 

V mesiaci  Január – marec 2012 oslávili svoje životné jubileum:

80 rokov: 
pani Ľudmila Ružičková, č. 426
pani Mária Poláková, č. 330

pán František Tažík,, č.316
pani Františka Poništová, č. 332

85 rokov:

Vitaj teda medzi nami utešené dieťa,
nech na Teba iba dobré sudby žitia letia,

nech Ti Pán Boh požehnáva všetky žitia kroky
a buď šťastné v svete krásnom mnohé dlhé roky.

V tichosti vyprosme 
veľký dar pokoja, 

kým sa nám duše raz 
naveky nespoja

80. rokov - Mária Poláková Františka Poništová - 85. rokov

67. výročie oslobodenia obce
Dňa 30.04.2012 sme si 

pri-pomenuli položením 
kytice kvetov k pamätnej 
tabuli, umiestnenej  na budo-
ve obecného úradu, 67. 
výročie oslobodenia obce 
Červenou armádou. V katastri 
obce padlo 21 červeno-
armejcov. Obetovali svoj 
život za našu slobodu. Týmto 
pietnym aktom sme im vzdali 
hold a úctu. 

„ Česť ich pamiatke“
Touto cestou sa chcem 

poďa-kovať starostovi obce 
Igorovi Miškolcimu ako aj 
riaditeľovi ZŠ s MŠ Alekšince 
PaedDr. Jurajovi Windischovi  
za účasť a zabezpečenie  
žiakov na tejto pietnej 
spomienke.

         
Predseda ZO KSS Alekšince

Stanislav Cebo

I vo svojom peknom veku dokáže pani 
Mária Poláková vytvoriť takéto sladké 
umelecké diela.
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Výčiny počasia bývajú skúškou aj pre vodomery
Tuhé mrazy na konci januára a vo februári výrazne komplikovali život 

vodárenským spoločnostiam aj ich klientom. Vo viacerých regiónoch strednej 
Európy vrátane Slovenska zostali bez dodávok pitnej vody celé mestá, obce, celé 
oblasti... 

Výčiny počasia poškodili rozvodné siete i vodovodné prípojky a neraz 
vážne poškodili, resp. znefunkčnili aj vnútorné rozvody v rodinných domoch. V 
okrese Humenné sa klient Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti (VVS), a.s. 
obrátil na spoločnosť s prosbou o pomoc, lebo mu zamrzlo všetko v dome - od 
vodovodnej prípojky cez všetky vnútorné rozvody i samotné batérie v kuchyni a 
kúpeľni! 

Z tlačovej správy Bratislavskej vodárenskej spoločnosti (BVS), a.s., 
vyplýva, že spoločnosť počas tohtoročných mrazov zaznamenala dvojnásobný 
nárast porúch ako je bežné v tomto ročnom období a obzvlášť vysoký nárast (až 
štvornásobný!) bol v prípade zamrznutých a 
prasknutých vodomerov, pričom podmienky na 
opravu porúch boli extrémne náročné a 
vyžadovali si prácu dňom aj nocou, častokrát až 
do úplného vyčerpania.

Tečúca voda nezamrzne
Tohtoročná zima bola pre vodomery a 

starostlivosť o ne naozaj zaťažkávacou skúškou. 
Prakticky všetky vodárenské spoločnosti 
prostredníctvom svojich webov i ďalšími 
spôsobmi  upozorňovali klientov na potrebu 
chrániť vodomery argumentujúc tým, že za ich 
ochranu zodpovedá v zmysle zákona spotrebiteľ 
a náklady na výmenu poškodeného vodomeru a 
sprevádzkovanie zamrznutej prípojky sa môžu 
vyšplhať až na stovky eur. Považská vodárenská 
spoločnosť (POVS), a.s., na svojich stránkach 
upozorňovala na možné problémy výrazným 
nápisom: Pozor! V treskúcich zimách pozor na 
vodomery, môžu zamrznúť!

Zákazník za normálnych podmienok nemá o vodomer žiadnu osobitnú 
starostlivosť, ba práve naopak - do vodomernej šachty nemá zbytočne vstupovať a 
musí zabezpečiť aby do nej nemali prístup neoprávnené osoby. Nemal by sa 
vodomera zbytočne dotýkať a manipulovať s ním, nemal by na vodomer a jeho 
príslušenstvo pôsobiť žiadnymi zdrojmi tepla, vo vodomernej šachte neslobodno 
nič skladovať a treba ju chrániť pred vniknutím vody. Inak je to ale v prípade 
extrémneho počasia - vtedy je povinný vodomer chrániť.

Azda najhoršia situácia počas tohtoročných krutých mrazov bola na 
východe Slovenska. O radu, ako sa starať o vodomer, sme požiadali Ing. Daniela 
Strelca, vedúceho strediska vodovodov Prešov (VVS, a.s.): „Aspoň pár poznatkov, 
ktoré som zachytil u našich odberateľov. Niektorí chránia vodomery pred silným 
mrazom využívajúc doslova primitívne spôsoby ako napríklad obalenie vodomeru 
obyčajným prešivákom - kabátom, no funguje to. Alebo obalia vodomer a tiež 
potrubie a ventily v šachte izolačnými látkami. Ďalšou vecou je zateplenie šachty - 
pod poklop na vstupe možno dať polystyrén a utesniť vstup do šachty, a to hlavne 
vtedy, ak má vodomerná šachta ľahký plechový poklop. Ak je sneh, na šachtu 
možno dať vrstvu snehu, prisypať ju. To tiež pomáha.“

To všetko sú ale dodatočné činnosti. „Základom ochrany vodomerov by 
mala byť vodomerná šachta vybudovaná v zmysle našich technických požiadaviek, 
teda hĺbka šachty až do 180 cm a vodomer osadený v hĺbke 150 cm, čím je chránený. 
Chcem ešte dodať, že aj pravidelným odberom vody si zákazník chráni vodomer 
pred zamrznutím. Je všeobecne známe, že tečúca voda nezamrzne,“ upozornil 
inžinier Strelec.

Zväčša len provizórne riešenia
Na problém sa zo širšieho hľadiska pozrel aj Dušan Benco, majster na 

údržbe voda - Rožňava (VVS, a.s.): „Naša spoločnosť prevzala do správy obecné 
vodovody, ktoré boli kedysi postavené v akcii Zet a nespĺňajú požadované 
parametre, dôsledok toho je, že vodovodné prípojky sú umiestnené v hĺbke ani nie 
jeden meter pod úrovňou terénu. U nás na Gemeri je tak, že ak prídu tuhé mrazy, 

zamŕza všetko do hĺbky jedného metra. Ak by 
boli vodovodné šachty vyhĺbené podľa normy 
STN ON 75 5411, neboli by žiadne problémy. 

A to sa týka aj osadenia vodovodnej 
šachty a vodomernej zostavy. Dovolím si 
povedať, že ak by všade bola dodržaná norma, 
nebolo by toho roku toľko prasknutých 
vodomerov a toľko škôd.“
A riešenie? 

„Občan by si v prvom rade mal dať 
záležať na tom, aby vodovodná prípojka, ktorá je 
jeho vlastníctvom, spĺňala požiadavky stanovené 
normou. To je prvá vec. Tou druhou by mal byť 
funkčný, pevne dosadajúci poklop.“

Ak by podľa Benca boli splnené tieto dve 
podmienky, už by majiteľ rodinného domu 
nepotreboval žiadne dodatočné opatrenia, žiadne 
zatepľovanie šachty. Iba ak by v tých najtuhších 
mrazoch poklop podložil polystyrénom. 
Realita je ale iná. Po februárových mrazoch sú 
takmer všade prípojky a vodomery obalené 

hrubými vrstvami starých textílií, sklenenou vatou a je viac ako pravdepodobné, že 
tak zostanú po celý rok. „Obaľovanie je len provizórnym riešením a my vodári ho 
ani veľmi neodporúčame - z viacerých dôvodov, okrem iného preto, že to 
komplikuje prácu pri odpočte vodomerov a ich údržbe, pri výmenách vodomerov a 
podobne,“ zdôraznil Dušan Benco.
Nezabúdať ani na chaty!

Osobitným problémom sú rekreačné chaty a domčeky využívané len 
sezónne. BVS, a.s., slovami hovorcu Zenona Mikleho opakovane upozorňovala na 
potrebu vypustiť vodu zo zariadení, ktoré sa cez zimu nepoužívajú. 
„Netreba zabúdať ani na vodomery v chatách. Práve víkendové a rekreačné 
zariadenia, na ktoré majitelia dochádzajú iba príležitostne, sú obzvlášť ohrozené, 
pretože nebývajú pravidelne vykurované,“ zdôraznil Mikle, podľa ktorého treba 
pred odchodom z chaty vždy uzavrieť hlavný uzáver vody a vypustiť vodu z 
prípojky a vnútorných rozvodov.

Zdroj: časopis Vodárenské pohľady, 1/2012

Investície ZSE Bratislava v obci Alekšince
Naša spoločnosť ENERGONET NITRA s.r.o. ako aliančný partner spoločnosti ZSE a.s. Bratislava, toho 

času realizuje vo vašej obci dve investičné zákazky ZSE:
1 - Obnova elektrického vedenia Alekšince pri kríži - kde sa pôvodná transformačná stanica nahradí novou a 
elektrické vzdušné vedenie sa nahradí novým káblovým vedením uloženým v zemi. Jestvujúce rodinné domy sa 
prepoja novými zemnými káblovými prípojkami.
2 - Hlboká cesta, nový stavebný obvod 20 rodinných domov - pre 20 rodinných domov sa vybuduje hlavné 
elektrické káblové vedenie uložené v zemi z ktorého sa budú napájať jednotlivé objekty. Vedenie bude napájané z 
jestvujúcej trafostanice, ktorá sa nahradí novou trafostanicou.
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Činnosť na ročníkoch 1.-4.
Ako si skrášľujeme naše triedy na ročníkoch 1.-4. 
ZŠ s MŠ Alekšince. 

Žiaci primárneho stupňa si svojimi prácami, 
ktoré vytvárajú na hodinách výtvarnej výchovy a 
pracovného vyučovania, spríjemňujú prostredie tried a 
školy.

1.tr.

2.trieda

3.trieda

4.trieda

Environmentálna výchova sa prelína viacerými 
predmetmi a žiaci sa učia chrániť prírodu, životné 
prostredie, využívať odpadový materiál, prírodniny a 
vyrobiť z nich zaujímavé  a estetické výrobky. 
Takýmto spôsobom si skrášľujú svoje triedy a zároveň 
sa učia environmentálnemu mysleniu.  
Naši najmladší žiaci- prváci sa starajú o rybičky vo 
svojom akváriu, kŕmia ich, čistia vodu.
Tvorba strašiakov (4.tr.) - využitie prírodnín: tekvíc, 
gaštanov, listov, konárikov.

Naši najmladší žiaci- prváci sa starajú o rybičky 
vo svojom akváriu, kŕmia ich, čistia vodu.

Tvorba strašiakov (4.tr.) - využitie prírodnín: tekvíc, 
gaštanov, listov, konárikov.

Snehuliaci 
- využitie odpadových materiálov a prírodnín

Projekty
Učivo, ktoré žiaci 1. – 4.ročníka preberajú sa 

učia aj formou tvorby a prezentácie projektov. Deti 
tvoria projekty na vyučovaní alebo doma a ostatným 
spolužiakom potom porozprávajú čo vytvorili, aké 
materiály a zdroje použili pri spracovávaní projektu. 
Projekty sú vystavené v triedach a sú ozdobou tried.

3.tr.- anglický jazyk: 
My house (Môj dom) , prírodoveda : Zmysly človeka

Karnevalový deň v 3.triede – 10.2.2012
Tretiaci  si  počas fašiangov urobili  

Karnevalový deň. Deti boli celý deň oblečené do 
masiek. V maskách sa učili a posledné dve vyučovacie 
hodiny na výtvarnej výchove maľovali šašov.

Zápis do 1.ročníka
Dňa 1.2.2012 sa uskutočnil zápis detí do 1. 

ročníka Základnej školy s Materskou školou 
Alekšince. Deti, ktoré dovŕšia k 1.septembru 2012 - 6 
rokov, ukázali pani učiteľkám, že sú šikovné a tešia sa 
do školy. Zapísaných bolo 17 detí, z toho: 9 chlapcov 
a 8dievčat. Ako spomienku na túto udalosť si deti  
odniesli farbičky, omaľovanky, pamätné medaily a aj 
pekné darčeky, ktoré im vyrobili kamaráti zo 
Školského klubu detí. Tešíme sa na budúcich 
prváčikov!

V sobotu 31. marca 2012 o 20:30 sa obec 
Alekšince pripojila k stovkám miliónov ľudí vo viac 
ako 135 krajinách po celom svete ktorých spojilo 
podujatie Hodina pre Zem, hodina, počas ktorej  mestá 
a jednotlivci vypli svoje osvetlenie čím vyjadrili svoju 
úctu k našej Zemi.Úcta nie je iba abstraktný pojem, ale 
predstavuje seriózne rozhodnutie konať vo svojom 
živote takým spôsobom, ktorý je ohľaduplný k našej 
Zemi. Ak ste  31. marca o 20:30 hodine  vypli svoje 
osvetlenie na jednu hodinu, vyjadrili ste tak svoje 
pozitívne postoje k environmentálnej problematike 
nášho rpostredia a uskutočnili svoj prvý krok 
k prebraniu zodpovednosti nášho konania voči prírode 
a budúcnosti našej planéty. Svojim príkladom ste 
inšpirovali deti a ľudí žijúcich vo Vašom okolí , aby si 
uvedomili silu a dopad svojich činov ktoré ovplyvňujú 
život na Zemi.Hodina pre Zem začala v roku 2007 ako 
iniciatíva jediného mesta – Sydney. Od tohto roku však 
narástla na celosvetové hnutie zo stovkami miliónov 
zapojených ľudí vo viac ako 5 000 mestách v 135 
krajinách na celom svete. V súčasnosti je Hodina pre 
Zem najväčšie environmentálne podujatie na Zemi. 
Počas Hodiny pre Zem ostali v tme ako symbol 
environmentálnej iniciatívy napríklad: Zakázané 
mesto v Číne, Eifelova veža, Pyramídy v Gíze, 
Buckinghamský palác, Socha Krista v Riu, Niagarské 
a Viktóriine vodopády, Empire State Building, opera v 
Sydney a mnoho iných celosvetovo známych ikon.  

 Mgr. Stanislava Blahová

Hodina pre Zem

Pani učiteľka Mgr. Stanislava Blahová riadi výsadbu a 
údržbu zelene v areáli ZŠ Svojou prácou a osobným 
postojom je vzorom pre žiakov. Napriek svojej 
vyťaženosti (práca v 3. sektore) sa zúčastňuje všetkých 
brigád.
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Návšteva škôlkarov v knižnici
V marci navštívili našu obecnú knižnicu detičky z materskej škôlky. 

Previedla som ich po knižnici, poukazovala nejaké knižky s obrázkami a zoznámila 
som ich ako sú poukladané knižky podľa písmen. Deti boli veľmi šikovné a poznali 
písmenká. Potom si posadali a pani učiteľka Prokypčáková im porozprávala 
rozprávku o Snehulienke  a siedmych trpaslíkov. Deti ju z otvorenými ústami 
počúvali a zapájali sa do rozprávania. Po rozprávke si poprezerali nejaké knižky pre 
najmenších, ktoré takisto v našej knižnici máme. Ponúkli sa pripravenou dobrotou, 
ktorú všetky deti obľubujú -pukancami a malinovkou. Po hodine tejto milej 
návštevy sa odobrali s hlasným pozdravom naspäť do škôlky. Mala som z nich 
príjemný pocit, boli veľmi zlatí a poslušní. Týmto sa chcem poďakovať za  túto 
milú návštevu  a pozývam nielen deti ,ale aj dospelých, aby navštívili našu knižnicu 
a požičali si knihy z našej bohatej ponuky.

Otváracie hodiny : pondelok  od 14,00 hod. do 16,00 hod.
                              streda        od 14,00 hod. do 16,00 hod.

                       Vladimíra  Kňažická

Týždeň pre vodu na Základnej škole
Voda – na prvý pohľad celkom obyčajná, z chemického hľadiska veľmi 

jednoduchá zlúčenina, a predsa tak výnimočná. Aj napriek tomu, že človek vie o 
vode takmer všetko, jej nadmerné a neracionálne využívanie má za následok úbytok 
pitnej vody, vytváranie neprirodzených riečnych korýt, vysúšanie riek a jej 
znečisťovanie odpadmi. Celosvetovo je znečistenie vody globálny problém, ktorý 
je treba riešiť. Týždeň pre vodu sa tak v Základnej škole stal príkladom pozitívnej 
zmeny prístupu k vode. Žiaci 5., 7. a 8. ročníka základnej školy absolvovali aktivity 
zamerané na spoznávanie a aktívnu ochranu a záchranu zdrojov pitnej vody. 
Vytvorili a odskúšali vodné mlyny, ktoré sa stali symbolom využívania prírodnej 
sily vody prinášajúcej prvé pokroky vo vývoji ľudstva, spoznávali prírodné 
dedičstvo Slovenska ukryté v minerálnych prameňoch, pokusmi spoznávali 
nepriaznivé účinky kyslých dažďov, jednoduchými domácimi pokusmi sa naučili 
zisťovať kyslosť vody a rôznych roztokov. V rámci aktivity Mladý žurnalista, žiaci 
uskutočnili rozhovory o spoznávaní a poznania významu vody obyvateľov obce 
Alekšiniec. Na záver týždňa venovanému vode si žiaci formou pojmového 
mapovania utvrdzovali získané vedomosti a nové postoje zamerané na ochranu 
a záchranu vodných tokov. Svoje výsledky prác odovzdali do celoslovenskej súťaže 
Stromu života.

Voda predstavuje nevyhnutnú podmienku ľudského života, ale voda 
prispieva aj k celkovému skrášleniu prostredia človeka, pôsobí blahodarne a dokáže 
zrelaxovať unavenú dušu. Ľudia pre svoj život potrebujú vodné zdroje, prostredie, v 
ktorom je tečúca živá tekutina. Voda patrí do života každého človeka. Je to zázrak, 
človek ju dokáže vidieť, počuť, ovoňať, dotknúť sa jej, ochutnať ju. Vodné 
prostredie je domovom mnohých organizmov, ktoré človeku dokážu potešiť všetky 
zmysly. Je nesmiernym darom, že človek môže s vodou akoby spolunažívať, že 
voda mu dokáže spríjemniť každodenný život. Ľudia si odjakživa radi skrášľovali 
svoje prostredie fontánami. Prostredie jazier, riek a potokov vždy predstavovalo 
oázy pokoja, kde každá uponáhľaná duša dokázala nájsť vytúžený oddych. Krása 
vody je neuveriteľná, dokonalá a jedinečná. Je nevyčísliteľným darom pre človeka, 
darom, za ktorý musí byť vďačný. Všetko čo nás obklopuje je závislé od vody, aj 
samotný človek. Napriek tomu sa týmto modrým bohatstvom stále plytvá, 
zaobchádza nešetrne a neekologicky. Preto my dospelí nech sme príkladom pre 
naše deti. Príkladom, ktorý ich vedie k poznaniu, že každý z nás potrebuje vodu 
a preto je nevyhnutné ju chrániť a správať sa k nej s úctou 

Nedostatok pitnej vody je alarmujúcou skutočnosťou, ktorá by mala 
zasiahnuť myslenie a správanie každého človeka. Je potrebné, aby si každý človek 
uvedomil, že voda je nenahraditeľná tekutina, prítomná všade okolo nás. Každý čin, 
alebo ak budeme ostrejší, každý prečin voči prírodnému zdroju prírody má 
ďalekosiahle následky na všetko živé vrátane človeka. Odpadová voda, splašky, 
neuvedomelé turistické správanie, chýbajúce čističky vôd, priemyselné odpady, 
poľnohospodárske znečisťovanie podzemných vôd a mnohé ďalšie formy 
nevhodného správania pripravujú ľudstvo o možnosť napiť sa „čistej, zdravej a 
chutnej vody“.

K tomuto poznaniu vedieme deti vo vyučovacom procese základnej škole 
a v spolupráci s výchovným pôsobením rodičov dokážeme tieto základné 
vedomosti o význame najväčšieho bohatstva života zachrániť a chrániť. 
Tak ako sa dokážeme s úctou správať k vode, dokážeme sa s úctou správať aj k našej 
Zemi. Žiakov na našej Základnej škole od 23. apríla čaká Týždeň pre Zem, počas 
ktorého budú spoznávať a objavovať jej bohatstvá.

Mgr. Stanislava Blahová

Kvapka špiny, more baktérii
Ako to prebiehalo ? 
Pripravili sme si nádoby so studenou a horúcou vodou. V horúcej vode sme 

rozpustili bujón a v studenej vody sme rozpustili zemiakový škrob. Do väčšej 
nádoby s bujónom a horúcou vodou sme vliali studenú vodu  so zemiakovým 
škrobom. 

Do jednej nádoby  sme nakvapkali vodu z vodovodu a do druhého sme  
nakvapkali znečistenú dažďovú vodu.
Obe nádoby sme uzavreli. Nádoby sme dali na parapetu a počas 3 dní sme nechali 
odpočívať pri  izbovej teplote.

Čo sme zistili ?
V nádobách sa začali množiť baktérie. V znečistenej vode sa nachádzalo 

viacej baktérii ako v čistej vode. Čím viac je voda špinavšia a znečistenejšia, tým 
viac sa vo vode nachádza baktérii.

Dominika Hurtová VI.A., Romana Staňková VII.B., Klára Gajdošová VII.B.,
 Mária Krošňáková VII.B., Jaroslava Osuská VII.B.

Viete ako a prečo 
treba separovať odpad?

Dôvodov skutočne nie je málo. Správne triedenie, teda separovanie 
odpadov okrem iného zabezpečuje čistejšie životné prostredie, šetrí prírodné zdroje 
, redukuje množstvo odpadu na skládkach, vrátane čiernych, ktoré sa takto 
eliminujú a umožňuje opätovné využitie odpadov recykláciou. Napokon, 
separovanie odpadu je jednoduchá záležitosť, veď to dokážu zvládnuť aj deti, 
odkedy vedia rozoznávať farby, len ich k tomu treba viesť a vysvetliť, že s nimi a pre 
ne chceme dosiahnuť krajšie a zdravé životné prostredie. Pravda je taká, že sa všetci 
podieľame na produkovaní odpadu, ktorý sa z našich domácností dostáva na 
skládky, resp. do spaľovní. Avšak  práve na skládkach či rôznych smetiskách sa 
medzi komunálnym odpadom nachádza i taký, ktorý by sa po istých úpravách dal 
využiť ako zdroj druhotných surovín. Preto separovaný zber zabezpečuje, aby sa 
jednotlivé druhy po roztriedení mohli opäť zužitkovať. Každý človek denne 
vyprodukuje isté množstvo odpadu. Sami to vieme podľa vlastných nádob na smeti, 
ktorých obsah je pravidelne odvážaný a zdanlivo sa nás viac netýka. Je to však 
ohromné množstvo smetí, ktoré sa buď spaľuje (asi 75%) alebo skladuje na 
skládkach a kvôli svojmu rôznorodému zloženiu ho nie je možné nijako inak 
spracovať, len skládku po dosiahnutí istých rozmerov konzervovať a založiť novú. 
Druhé hľadisko je finančné, odvoz smetí a spravovanie skládky nie je lacné. Veľký 
podiel toho, čo sa tam skladuje, je po určitých úpravách dokonca znova použiteľné.

Ten, kto separuje odpad, šetrí prírodné zdroje. Bezodpadová spoločnosť 
je iba neuskutočniteľnou víziou. Napriek tomu však musíme hľadať možnosti ako 
nášmu životnému prostrediu pomôcť. Napríklad aj tým, že budeme dôslední pri 
separovaní odpadov. Budeme ich triediť a odovzdávať na recykláciu – opätovné 
využívanie. Ten, kto separuje, je ohľaduplný k životnému prostrediu. Daj odpadu 
druhú šancu! Mysli na ďalšie generácie! 

Každým rokom vás informujeme
 o vyseparovanom množstve komodít.                                         
V roku 2011 sa vyseparovalo : 
Papier    22 590 kg
Plasty    12 350 kg
Pneumatiky 4 100 kg
Sklo       21 360 kg
VKM     19 990 kg   
Spolu 80 390 kg , z toho pripadá na 1 obyvateľa  
47,26 kg vyseparovaných zložiek.

Zisk za vyseparované a odovzdané komodity z RF  2 847 € 

Výzva !!
Vyzývame občanov aby nevyvážali odpad na bývalé smetisko/za areálom MKK/ 
a na pozemok pri kaštieli. Tieto pozemky sú  vo vlastníctve súkromných osôb.
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Hľadanie hodnôt za múrmi Justičného paláca
Ľudský život, jedna z hodnôt, ktoré v našom 

svete máme a to si uvedomujú aj samotní väzni. Vedia, 
že ho nedostali len tak a nie je to náhoda že existujú, aj 
keď by radšej, hlavne v okamihu zločinu neexistovali.
 Život má pre nich veľkú cenu lebo sa viaže so 
slobodou. Na slobodu, ktorú zrazu stratili. Jeden muž 
mi z poza mreží napísal báseň, 

Najväčší dar človeka je život,
 dar ktorý je pre neho najdrahší.
Začína sa mladosťou a radosťou.
Končí starobou a clivo. No medzi tým je najkrajší.
V strede života dáva človek život deťom.
Ale čas uberá ďalej priam. 
Človek starne, deti rastú a čas letí.
Ani niekedy nepostrehneš a letíš k nebesiam.

Boh ti dal za život darov viac.
Život tebe, tvojim deťom. 
Preto je tvoj život večný 
hovoriac.

Na začiatku to bola tradičná odpoveď, ako to 
väzni zvyknú: „Veď vieš, jedno s druhým...“ Strach, 
nedôvera, hanba hovoriť o sebe. O svojom živote 
a o ťažisku ich osobného žitia sa im hovorilo ťažko. 
Život sa pre nich stal zrazu obrovským darom 
a hodnotou, s ktorou sa začínajú učiť manipulovať. 
Zastavili sa, dostali sa do ticha cely a začali uvažovať. 
A zistili, že pred tým, ako sa dostali do väzenia na 
niečo zabudli. Zabudli počúvať svoje vnútro.
 Ich vnútro? Nemyslím zvuky prázdneho 
žalúdka, ktoré tiež často za dverami celí počúvajú, ale 
nejaký hlas, ktorý v nich teraz v tichu často až 
neznesiteľne kričí. Tento hlas sa zrazu stáva hodnotou. 

T á t o  h o d n o t a  j e  p r e  n i c h  z r a z u  
neodmysliteľným spolu pustovníkom vo väzení. Často 
a hlavne na začiatku spoznania tohto, ešte 
nepomenovaného fenoménu, by ho najradšej okamžite 
zahlušili. Pretože, ako som povedal „v tichu strašne 
kričí.“ „Je niekedy až tak neznesiteľný, že dokáže 
človeka priviesť k samovražde“, hovorievajú väzni. 
No hneď nezabudnú podotknúť, „že bez uvedomenia 

si, čím sa pre nás stal život, by sme sa k tej samovražde 
aj dostali.“ 
 Každá sekunda prvých dní za mrežami je preplnená 
týmto novým prvkom v ich živote. Spočiatku je plný 
výčitiek a bolesti. No zrazu sa niečo stane. „Zrazu sa 
otvoria dvere cely a ja dostávam do cely 
spolubývajúceho. A sme dvaja. Zistím, že spáchal 
podobnú vec ako ja a tiež je na ňom vidieť ľútosť nad 
tým čo urobil.“ Skôr to však býva hnev nad sebou ako 
ľútosť. Ale blíži sa to k nej. Nevidieť na ňom pokoj. 
Ale prečo?  Pretože „rovnako ako vo mne, aj v ňom sa 
ozýva niečo, čo nepozná  alebo nespoznal až do takej 
hĺbky, ako teraz.“ 

Čo je však úžasné? V nich sa po čase niečo 
udeje. Hlas prestane kričať. Buď preto, že ho nanovo 
umlčali nenávisťou voči svojmu spolubývajúcemu 
alebo ten hlas stíchol, pretože chce niečo nové v tichu 
povedať. A ten hlas začal zameriavať pozornosť 
jedného na druhého. A tak sa často vďaka tomu 
nepoznanému, no pomaly akceptovanému a dokonca 
aj počúvanému fenoménu rozrastá ďalšia hodnota 
v živote väzňa a to je kamarátstvo. 

Veď doposiaľ hodnota dobra a zla v živote 
tohto človeka bola len otázkou prospechu, pocitu 
bolesti a uspokojenia. Toto bolo hodnotovým 
meradlom pre ich konanie.

Je pozoruhodné, že ak sa človek ocitne 
zavrhnutý, na pokraji spoločnosti. Keď ho opustí 
rodina, alebo ľudia ktorých pokladal za svojich 
priateľov, vtedy prvý krát zistí, že mu niečo chýba. Až 
zistí, čo mu chýba, vtedy prestane jeho vnútro kričať 
a zrazu zažije okamih pokoja. „Zmieril som sa zo 
životom, ale túžim ho zmeniť. Netvárim sa, že tu 
minulosť nie je, ale hľadám na čom postavím 
prítomnosť a budúcnosť.“ A tým, že sa v jeho cele 
objaví nový človek, prichádza s týmto človekom aj 
šanca.

Po čase sa stretnú s rodinou, cítia, že ich 
neopustili ako si na začiatku mysleli. Vidia v ich očiach 
smútok a už to nie je len konfrontácia so spoluväzňami 
alebo väzniteľmi, ktorým v podstate nezáleží na ich 
osude. Stretávajú sa však s rodinou a hlavne so slzami 
v očiach vlastných matiek. A to je niečo, čo doposiaľ 

nezažili a čo opakovane rozkričí ich vnútorný hlas, 
ktorý bol ako tak pokojný.  A oni si uvedomia postupne 
novú hodnotu, ľútosť.
 Pretože to jediné ich dokáže oslobodiť a vniesť 
pokoj. Skutočná ľútosť často pred tvárou svojej matky. 
Samozrejme sprevádzaná odpustením. 

Mnohí začínajú hľadať Boha úplne od začiatku 
a sú i takí, ktorí o ňom hovoria ostatným. No čo som ja 
skúsil a zažil, pocit objavenia Boha v ich živote naplní 
silou zrazu všetko to, čo by inak spadlo. Zistia, že nie 
sú len telom, ale že majú aj dušu. A táto duša je 
slobodná! A všetko sa to zjednotí v spravodlivosti 
a odpustení. Spoznanie chyby, to skutočné spoznanie 
svojej chyby im trvá niekedy veľmi dlho. Nedokážu 
akceptovať svoju chybu a pochopiť, že sami sebe 
nevládnu. Ale keď príde ten okamih, je to pre nich 
šťastný deň. Pretože je to spojené s odpustením.

Ak pocítia toto, pocítia veľa. „ Obdivujem 
krásu púpavy, ktorá rozkvitla na streche väzenskej 
budovy a na ktorú vidím z okna.“ Jeho vnútorný zrak, 
ktorým sa rozhoduje vo svojom živote je čistí. To 
umožní vidieť krásu púpavy. To umožní vidieť 
skutočnú krásu a dobro ako hodnoty života. A čo je 
dôležité, dokáže okrem prijímania lásky, lásku 
rozdávať.

Uvedomenie si hodnoty života a následne 
hľadať ťažiská, ktoré hýbu našim životom nie je 
jednoduché. Nie všetci väzni to dokázali tak ako títo. 
Verím, že budovanie hodnôt v našom živote nie je 
o kvantite. Vyhráva ten, kto buduje kvalitu. Takýto 
človek sa môže následne stať  impulzom ďalšiemu 
jednotlivcovi. 

Ako väzni, tak aj my budeme celí život 
prehodnocovať svoje konanie, budeme rozvažovať 
a hľadať riešenia rozhodnutí sa. Urobíme mnoho chýb. 
To vieme už teraz.  Však cez hodnotu života 
a svedomia, ktoré nám bolo dané dosiahneme cieľ pre 
ktorý bol náš život stvorený. Nesmieme však zostať 
pasívnymi v budovaní svojich životov a radikálne sa 
každé ráno budiť s odovzdanosťou Dobru. Aj keď to 
nie vždy dokážeme úplne.

Róbert Ťapušík

Modlitba – cesta dozrievania
Milí priatelia, pozývam vás modliť sa. Tento 

cirkevný rok, ktorý sa začal prvou adventnou nedeľou, 
sme v našej farnosti nazvali Rokom modlitby. 
Prispôsobili sme tomu i štvrtkový program vo 
farskom kostole v Lukáčovciach, kde máme možnosť 
od 16,00 do 19,00 pred živým Ježišom otvárať svoje 
srdce. I na prvý piatok (v Alekšinciach je to vo štvrtok) 
je možné popoludní pripravovať sa na spoveď pred 
Eucharistiou. Dôvodom týchto vyhlásení je pre našu 
farnosť ohromný Boží dar troch možných kňazských 
vysviacok. Ak Pán Boh dá, 16. júna tohto roku budú za 
kňazov vysvätení dopoludnia v Nitre Ondrej Kovaľ 
a Lukáš Ložek a popoludní v Trnave Róbert Ťapušík. 
Primície budú mať  v uvedenom poradí v sobotu 23. 
júna v Alekšinciach, v nedeľu 24. júna v Lukáčovciach 
a v sobotu 30. júna v Alekšinciach.

Rozmýšľali ste už niekedy, prečo sa má vlastne 
človek modliť? Príčinou je živý Boh. To on je pri 
modlitbe dôležitý, stretnutie sa s ním. Teda modlitba je 
niečo celkom iné než odbavenie si otravnej chvíľky 
oddrmolenia nejakých povinných textov. I otázka, či sa 
vieme modliť, väčšinou smeruje k tomu, či vieme texty 
modlitieb. Ale modlitba je nekonečne viac. O modlitbe 
sa popísalo veľmi veľa naozaj dobrých kníh. I na 
internete si možno o nej vygoogliť úžasné myšlienky. 
Ale čítať o modlitbe a modliť sa sú dve rôzne veci. Ani 
jedna kniha o modlitbe, i hoci by bola akokoľvek 
dobrá, sa za nás nebude modliť. To je naša osobná 
možnosť, česť, privilégium, radosť, úľava, odpočinok, 
povzbudenie ,  pos i lnenie ,  osv ie ten ie ,  a le  
i napomenutie, niekedy námaha, ľútosť, pokora, 
a nakoniec i povinnosť.

Kresťan by naozaj mal nastúpiť na cestu 
objavovania modlitby a nikdy by z nej nemal zísť. 
Vždy sme totiž v tejto veci začiatočníci. Nie je to 
urážka, ani podceňovanie, je to fakt. Každá cesta, 
i cesta učenia sa modliť, niekam vedie. Cesta modlitby 
vedie k niečomu neznámemu, k zjednoteniu sa 
s Bohom. Ak by sme však predsa len chceli povedať, že 
my to už dávno robíme a vieme, Ježišove slová 
z evanjelia podľa Marka o tých ktorí uveria (modlitba 
totiž vedie k posilneniu viery), nám môžu ukázať 
skutočný stav vecí: „tých, 

o uveria, budú sprevádzať tieto znamenia: v 
mojom mene budú vyháňať zlých duchov, budú hovoriť 
novými jazykmi, hady budú brať do rúk a ak nie

o smrtonosné vypijú, neuškodí im; na chorých 
budú vkladať ruky a tí ozdravejú.“ V našej farnosti 
nikoho podobného nepoznám. Poznám však mnohých, 
ktorí po podobnom zjednotení s Bohom túžia. A túžba 
je srdcom modlitby. Nebojte sa, kvalita modlitby 
nezávisí od toho, či tento cieľ dosiahneme alebo nie. 
I celkom jednoduché detské vyrozprávanie sa s túžbou 
po Bohu Pán odmení svojou milosťou. 

Boh chce byť naším priateľom, pozýva nás 
preto k modlitbe. Priateľstvo si však vyžaduje čas. Ak 
si pre budovanie priateľstva s Bohom nevyhradíme 
užitočný čas, nikdy sa nenaučíme modliť. Niečo to 
stojí. Nie peniaze, ale našu ochotu obetovať to 
najcennejšie čo máme – náš čas. Úchytkom sa modliť 
nenaučíme. Často počujeme slová hocikoho: nemám 
čas. Bývame naozaj mnohokrát veľmi vyťažení, ale 
ruku na srdce, naozaj na dôležité veci nemáme čas? 
Alebo si ho len nevieme správne zorganizovať 
a mrháme ním na nepotrebné veci? Potrebujeme 
dobrých kňazov. Nájdime si teda čas na to, aby sme 
našim trom diakonom, kandidátom kňazstva, u Boha 
vyprosovali potrebné milosti. Kateřina Lachmanová, 
významná česká duchovná autorka v knihe Síla 
přímluvné modlitby o modlitbe píše, že je to duchovná 
zbraň veľkého kalibru. Či sa za to budeme modliť 
v kostole, či doma, kdekoľvek, modlitbou môžeme 
posunúť mnohé. Kostol je ale privilegované, 
premodlené miesto. Mnohí mi to z vašej skúsenosti 
potvrdzujete. 

Modlitba je stretnutie s Bohom, v modlitbe 
počúvame Boha a vnárame sa do jeho prítomnosti 
a lásky. Modlitba je nevyhnutnou súčasťou duchovnej 
púte. Bez modlitby nie je možné v takejto púti 
napredovať. Rozhodujúca je túžba modliť sa, sama 
túžba po modlitbe je jasným znamením Božej 
prítomnosti. Keďže on je Pán a stará sa o nás viac, ako 
my sami, nikdy by v nás nevzbudil túto túžbu len na to, 
aby nás potom sklamal. Modlitba je priestor, do 
ktorého Boh môže prísť, aby nám pomohol. Ako 
vidíme Boha, ku ktorému sa prichádzame modliť? 

Zabúdame, že Boh sa teší z našej modlitby. On je láska, 
a tá sa túži zdieľať. Boh je „uchvátený“, že nás vidí 
modliť sa. V modlitbe srdcom nezáleží až tak na tom, 
čo robíme my, ako na tom, čo vtedy robí v nás Boh (aj 
keď si to neuvedomujeme). Podstatným úkonom je 
vlastne postaviť sa do prítomnosti Božej a zotrvať v 
nej. Jeho prítomnosť je účinná, uzdravujúca a 
posväcujúca. Nemožno stáť pred ohňom a neohriať sa, 
nemožno nastaviť tvár slnku a neopáliť sa... Potrebná 
je iba hlboká ochota a dôveryplná odovzdanosť, nič 
lepšie nemôžeme urobiť. Preto by bolo omylom 
hodnotiť modlitbu podľa toho, čo sme počas nej robili, 
alebo cítili. Mnohé plody svojej modlitby uvidíme až v 
nebeskom kráľovstve.

Na záver použijem jeden citát z knihy 
o modlitbe. Napísal ju Bill Hybels a volá sa Dopraj si 
prepych modlitby s podnadpisom Život je príliš rýchly, 
aby si sa nemodlil... „Prednedávnom som pocítil, že 
ma Boh volá venovať sa hlbšie tomu, ako pomôcť 
spoločenským chorobám, ktoré nás dnes ohrozujú. 
Pozrite sa úprimne na túto strašnú situáciu okolo vás, 
porovnajte ju s vlastnou relatívnou možnosťou niečo 
urobiť pre týchto ľudí – asi najpravdepodobnejšie to vo 
vás zanechá pocit beznádeje, bezmocnosti a strachu. 
Ale i na takomto mieste sa objavuje modlitba, ktorá 
vytvára most od zúfalstva k nádeji, od strachu k istote. 
A čo je najdôležitejšie – od pozorovania k zapojeniu 
sa. Často sa zamýšľam nad tým, čo by sa stalo, keby 
každý kresťan začal vážne uvažovať nad zavedením 
stálej modlitby do svojho života. Aký nárast 
kráľovstva by spôsobilo, keby každý z nás naliehal na 
Boha prostredníctvom modlitby, ako nemennej súčasti 
svojej každodennej reality? Som si istý, že by srdcia 
ľudí zjemneli. Zvyky by sa zmenili. Viera by sa 
rozšírila. Láska voči chudobným by vzrástla. Vznikli 
by dobré a zmysluplné hodnoty. A prebudil by sa v nás 
pálčivý hlad po tom, aby si nás jediný pravý Boh 
mohol použiť a aj významne použil vo svojich 
službách. Priateľu, toto sa môže stať skutočnosťou 
i v tvojom živote.“ Milí farníci, pozývam vás modliť 
sa.

Marian Uváček, farár



ALEKŠINSKÉ NOVINY apríl / 2012

� � 9

Poľovník na jar
Marcom sa končí obdobie núdze. Príroda sa však našou legislatívou a 

kalendárom nemusí riadiť. Tretí mesiac ešte nemusí znamenať definitívny koniec 
zimy, hoci jar pomaly vytláča chladné počasie do vyšších polôh. Príroda pomaly 
ožíva a preberá sa zo zimnej letargie. 

Prebúdza sa aj rastlinstvo. Typické sú rastliny , ktoré nesú druhové meno 
,,jarná,,. Či už je to snežienka, bleduľa alebo na žlto kvitnúca prvosienka. Medzi 
stromy, ktoré začínajú kvitnúť skoro na jar patrí breza previsnutá, z ihličnanov tis 
obyčajný a smrekovec opadavý. 

Z teplejších oblastí sa začnú na naše územie vracať viaceré druhy vtákov. 
Pre poľovníkov je najzaujímavejším druhom určite sluka lesná, ktorú poľovníci 
označujú ako posla jari. Jarný ťah slúk patril k tým najkrajším zážitkom počas 
poľovníckeho roka. Legislatíva však lov sluky v tomto čase už nepovoľuje. Medzi 
vtáčích navrátilcov patria aj oba druhy bocianov, cíbik chochlatý alebo napríklad 
trasochvost biely. 

V č r iedach srnčej  zver i  sú  
najvýraznejšie srnce. Ich parožie je 
obalené lykom, ktoré slúži na ich 
vyživovanie a opticky im pridáva na 
mohutnosti. Opačný proces začína u 
jeleňov, ktorí svoje parožie začínajú 
zhadzovať. Ako prvé zhodia staršie jelene, 
najmladšie sa zbavia parožia v tvare ihlíc 
približne v máji. Zhodené parožie jeleňov 
však vzbudzuje pozornosť. Zber jeleních 
zhodov akoby sa stal národným športom. V 
marci prichádzajú na svet mláďatá zajaca 
poľného. Samica rodí úplne osrstené a 
vidiace zajačiky, ktorých prežitie bude 
závisieť od klimatických podmienok 
daného stanovišťa a predačného tlaku. V 
marci tiež môžeme naraziť na mladé 
diviačiky, ktoré sú svojim pásikavým 
zafarbením dobre maskované. Ak by však 

boli ohrozené, diviačica ich bude brániť! 
Počas marca poľovnícke organizácie usporadúvajú tradičné chovateľské 

prehliadky. Na základe predložených trofejí sa posudzuje správnosť chovateľských 
zásahov do populácii poľovnej zveri. Jedince, ktoré boli ulovené príliš skoro a bol u 
nich predpoklad kvalitnej trofeje sú posúdené ako chovné.

Tak isto do konca marca sa uskutočnilo tzv. „jarné sčítanie zveri“ kt.. Jedná 
sa o tradičnú aktivitu poľovníckych združení, kde sa spraví tzv. inventúra všetkého 
čo sa v revíry nachádza s čím treba rátať do novej poľovnej sezóny. Vždy je to 
výsledok našej zimnej starostlivosti o všetkú zver a podľa zistených skutočností si 
môžeme povedať, že svoju prácu sme robili a verím, že aj budeme robiť minimálne 
tak dobre ako doteraz.

Následne nás čaká činnosť okolo poľovníckych zariadení, ako posedov t.j. 
oprava a úprava pre vzájomnú bezpečnosť  a tak isto asanácia prikrmovacích 
zariadení t.z. vyhrabanie už starého a znehodnoteného krmiva, ktoré už zver 
prijímať nebude vzhľadom na to, že doba núdze už skončila a portfólio prirodzenej 
potravy sa značne rozšírilo oproti zimnému obdobiu a to je pre zver v tejto dobe to 
pravé čo potrebujú aby dohnali deficit prirodzenej skladby jedálnička.

V mesiaci máj plánujeme a to hneď už 1. Mája  Jarné skúšky stavačov 
Klubu chovateľov nemeckých stavačov. Jedná sa o prvú praktickú skúšku mladých 
psíkov, ktorá má ukázať čo psík zdedil od svojich predkov pre praktický výkon 
práva poľovníctva. Pevne verím, že bude vládnuť krásne jarné počasie, ktoré 
napomôže k dobrých výkonom psíkov a taktiež dobrej nálade všetkých 
zúčastnených.

V mesiaci jún na základe žiadosti okresnej organizácie Slovenského 
poľovného zväzu a Poľovnej komory plánujeme už druhý ročník súťaže mladých 
priateľov poľovníctva pod názvom PO STOPÁCH POľOVNEJ ZVERI, kde nás aj 
našu obec budú opäť reprezentovať mladí poľovníci.

Takže po dlhej zime nás čaká kopec práce, tak dúfajme že nás nepostihne 
jarná únava a práve naopak nás bude práca napĺňať a napomôže nám zveladiť 
všetko to krásne okolo nás.

             Poliam, lesom a lúkam zdar !
       PZ Alekšince

Venované Oravcom zo zatopených 
obcí vodami Oravskej priehrady.

Motto: Každý pošiel svojou stranou
hnaný žitia nevôľou,
v osamelých sa havranov
zmenil kŕdeľ sokolov.

Zbohom rodný kraj, domovina moja.
Dnešný uponáhľaný život, rozporuplná doba, ťažko doliehajú na našu 

myseľ a dokonca aj fyzické prejavy v našom dennom živote. No i napriek týmto 
ťažkým situáciám sa nám často dostavia chvíle, v ktorých sa vraciame do mladosti, 
či prežitého detstva, rodnej piesni, zvykom a obyčajam v rodnej zemi. Sú to dni 
a chvíle, ktoré sú pre nás sviatočné a nezabudnuteľné. Viacnásobne to platí pre nás, 
ktorí sme opustili toto prostredie z akýchkoľvek dôvodov, či už osobných, 
spoločenských, hospodárskych a často krát aj politických zmien. Takýto pohľad sa 
odzrkadľuje aj v mysliach obyvateľov obcí zatopených vodou Oravskej priehrady, 
najmä Ústia, ale aj okolitých obcí Osada, Hámre, Lavkov. Rozišli sa do rôznych 
kútov Slovenska hľadať nový domov v myšlienkach, aký bude ten nový 
v neprebádaných podmienkach prostredia, aký bude mať vplyv na ich ďalší život. 
Väčšina vymenila svoj málo úrodný domov za život v iných častiach Slovenska, 
kde prírodné podmienky dávajú bohatšie úrody obilia, ovocia, zemiakov 
a podobne. 

Lúčenie s rodnou zemou, pestrou a krásnou prírodou lesov a lúk bolo ťažké. 
V spomienkach na dobré susedské vzťahy si zachovávajú žijúce generácie obraz 
svojej milovanej, dnes už neexistujúcej rodnej obce. Takto sa vraciame dnes 
niektorí takmer po 70 rokoch života v novom prostredí. 

Spomíname, aký bol vlastne tento rozhodujúci moment osudu obyvateľov 
týchto obcí. Mnohí snáď ani dnes nevedia, najmä mladšie generácie, čo 
predchádzalo v tomto období zmien v živote obyvateľov  týchto obcí. Preto aspoň 
v krátkosti sa snažíme prejsť vývojom udalostí a príčiny, ktoré postupne v danej 
dobe zasiahli do života týchto občanov.

Oravská priehrada nazývaná aj „Oravským morom“ je vodné dielo, ktoré 
bolo vybudované podľa súčasných ale aj historických prameňov dostupných 
v literatúre a depozitároch, malo a má slúžiť na vyrovnanie, zlepšenie nízkych 
prítokov Oravy a Váhu, energetické využitie, priemysel, zavlažovanie 
v poľnohospodárstve, zadržiavanie a regulovanie vodného režimu najmä 
v obdobiach povodní, kedy značná časť okolia bola postihovaná touto katastrofou. 
Nesmierne škody zavinené povodňami v úzkom údolí Oravy a Váhu, ale hlavne 
morfologické podmienky /tvar územia/ dali podnet na postavenie priehrady. 
Nemalou mierou výstavba zamestnala občanov z okolitých obcí. 

Výstavba priehrady a jej dôsledok – nútené vysťahovanie sa dotklo 
bytostne všetkých občanov zatopených obcí. Takisto priehrada vzala im nielen 
rodné polia, lúky lesy ale aj vlastné domovy, hroby svojich predkov. Všetko to, celý 
rodný kraj navždy pokryla priehrada chladnými vodami. Vyskytuje sa otázka, ako 
sa zhostili vysťahovaní občania v novom neprebádanom prostredí, ako budú prijatí 
do spoločnosti v novom prostredí občanmi bydliska, aké pracovné a životné 
podmienky im poskytne toto nové prostredie. To si už po takmer 70 rokoch musia 
zodpovedať každý sám, alebo ich potomkovia. Tak možno charakterizovať túto 
etapu v živote ľudí. Postupne však sa aklimatizovali a zapadli do nového prostredia 
a postupne aj medziľudské vzťahy nadobúdali vzájomne vzťahy a pomoc v dennom 
živote a práci. Postupne sa dostavili aj výsledky usilovnej práce a kladného vzťahu 
k úrodnej pôde. Bohužiaľ povojnová politická klíma dosť narušila obetavú prácu,  
najmä roľníckeho stavu. 

Táto situácia značne ovplyvnila aj život Oravcov, pretože 
poľnohospodárstvo prechádzalo mnohými zmenami a tým aj vzťah k roľníckej 
práci, najmä u mladých ľudí. Postupne síce poľnohospodárstvo nadobúdalo 
charakter veľkovýroby, ale vlastnícke vzťahy k pôde, ako živiteľky rodín strácali 
svoje postavenie v spoločnosti. Postupne síce výsledky práce poľnohospodárov, 
najmä prísunom odbornej základne mladých kádrov a čiastočne aj výkonnej 
techniky, postupne sa poľnohospodárstvo stalo vplyvným článkom národného 
hospodárstva a tým aj životnej úrovne obyvateľov vidieka. Keď sa už zdalo, že 
tento stav pritiahne mladú generáciu pokračovať v úsilí starostlivosti o pôdu, ako 
zem živiteľku. Bohužiaľ pomery v politickej atmosfére nadobudli aj zmeny 
v politickom a spoločenskom živote. Nemalou mierou tieto zmeny zasiahli aj 
poľnohospodárstvo. Návrat k bývalému roľníckemu stavu a tým aj vzťah k pôde 
nenašiel svoje pôvodné postavenie v spoločnosti. Dôsledky nenechali na seba dlho 
čakať. Postupný zánik poľnohospodárskych podnikov v dôsledku nedostatočnej 
dotačnej politiky , spôsobil zadlžovanie a tým aj odchod pracovníkov, ktorí 
v prevažnej miere vytvárali armádu nezamestnaných z vidieka. Chlieb, obrazne 
povedané ako boží dar, spoločnosť si prestala vážiť, pretože si ho vážime ako 
samozrejmosť bez vynakladania potrebnej práce. Je výsmechom spoločnosti, že 
dnes po dvadsiatich rokoch takmer  70 % potravinových článkov dovážame, za 
ktoré draho platíme. Pôda, ktorá vždy dávala obživu aj v ťažkých časoch neslobody 
a prírodných katastrof, dnes leží v prevažnej miere ľadom, zaburinená, ba 
využívaná na rôzne ciele a nie na to čomu by mala slúžiť. Dnes síce už aj tým, 
ktorým poľnohospodárstvo bolo cudzie, sa zamýšľajú nad tým, kde sa stala chyba. 
Lenže, ako sa hovorí, ľahko sa búra, ale ťažko sa tvorí. Možno v budúcnosti 
spoločnosť pochopí neľudské, ba trestuhodné zaobchádzanie so základným 
prostriedkom na zachovanie existencie ľudstva. Je nepochopiteľne, že susedne 
krajiny dokážu dôstojnejšie zaobchádzať jednym zo základných prostriedkov rastu 
národného hospodárstva. Hovorí sa, že Slováci sú predajní, len sa nevedia predať, 
dokonca možno povedať, že Slovensko sa stáva tzv. banánovou republikou. 

Na záver tohto príspevku snáď treba uviesť, že nie je zámer hodnotiť 
súčasnú politickú a hospodársku krízu. Naopak pri príležitosti uplynulých 70 rokov 
začiatku opúšťania rodnej zeme Oravcami, svojho rodiska, občanmi, ktorí boli 
donútení hľadať svoj nový domov s nádejou lepšej budúcnosti, lepších podmienok 
v dorábaní „chleba každodenného daj nám dnes, Pane“. Áno prišiel čas, že museli 
odísť navždy. Oni, ako prví a ďalšie generácie sa postupne prispôsobovali novým 
podmienkam spolužitia s domácim obyvateľstvom. Dnes sú to už len spomienky 
a zanechaný odkaz pre potomkov prvých vysťahovalcov, ako testament nádeje 
v lepší život v poctivej práci, spravodlivosť, nápravy spôsobených krívd, čo všetko 
nám v dnešnom rozporuplnom svete chýba. Chceli dokázať, že v spoločnej práci 
dokážu byť dobrými hospodármi zeme, do ktorej vkladali nádej na lepší život 
v zabezpečovaní výživy svojich rodín a potomkov. Dnes, ak by ešte žili prví 
priekopníci, asi by ťažko znášali novú krivdu pri pohľade ako sa narába  s úrodnou 
pôdou. Otázka je, čo bude súčasná, ale aj budúce generácie vlastniť, slovenský 
občan sa postupne stane cudzincom, ba bezdomovcom na vlastnej podstati. Je 
obava, že mladí ľudia strácajú záujem o roľnícky stav a tým aj bývanie na vidieku, 
ktorý bol základňou zdravého životného prostredia a udržiavania rovnováhy medzi 
človekom a prírodou. 

 Spracoval: Ing. Leonard BULLA
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Vydarená burza šatstva
Občianske združenie  PRO FUTURO a Občianske združenie  miniBODKA 

usporiadali dňa  6. marca tohto roku v Kultúrnom dome v Alekšinciach burzu 
šatstva a potrieb do domácnosti. Návštevníci burzy mohli kúpiť šatstvo, hračky, 
domáce potreby a rôzne doplnky za symbolickú cenu - 10 centov.

Cieľom burzy bolo umožniť ľuďom s nižšími príjmami nakúpiť si veci, 
ktoré potrebujú a ktoré si nemôžu dovoliť kúpiť v riadnych obchodoch. Pre nás 
organizátorov bolo skvelé, zistiť, že sme mali dobrú myšlienku a vidieť konkrétne 
výsledky našej práce. Navyše sme si boli vedomí, že ide o pomoc a aj ekologický 
prístup k výrobkom, ktoré použijú ďalší ľudia. Videli sme, že naša dobrovoľnícka 
práca – zbieranie, triedenie a predaj šatstva – má svoj význam.  Bolo úžasné 
sledovať šťastné tváre detí, ktoré si vybrali hračky a rodičia im ich hravo zaplatili. 
Nakúpiť deťom desať kusov oblečenia alebo pomôcok do školy za jedno Euro 
využilo mnoho kupujúcich. Tovar na burzu zabezpečil predseda miniBODKY 
Milan Daniel spolu s dobrovoľníkmi tohto občianskeho združenia. Výťažok 
z burzy v sume vyše 50 EUR je určený na prepravu vagóna so šatstvom z Bratislavy 
až na východné Slovensko, kde ich dostanú deti z chudobných rodín. 

Veľká vďaka patrí aj starostovi  obce Igorovi Miškolcimu, ktorý podporil 
myšlienku bazára a poskytol priestor kultúrneho domu. Veríme, že podobnú akciu 
usporiadame aj v budúcnosti. 

Danka Bandyryová
Iniciátorka myšlienky a členka OZ Pro Futuro

Kultúra prišla do Alekšiniec 
a alekšinčania ju neprijali.

Tak sa mi to žiadalo zakričať, keď sa 14. apríla v sobotu o 18.00 hodine 
začalo  divadelné prestavenie z Lukáčoviec a v našom kultúrnom dome v hľadisku 
bolo sotva 30 divákov. 

Bola sobota podvečer, v záhradách ešte nie je taká súrna robota, 
predstavenie sa skončilo ešte bolo svetlo ale našim ľudom sa už asi nechce nikam 
chodiť. Predstavenie stálo 1,50 € , bolo veľmi pekné , obsahovo známe, veď kto by 
nepoznal Ženský zákon. Nacvičené  bolo však v lukáčovskom nárečí 
a v lukáčovskom kroji, no o  to vzácnejšie, že v dnešnom období ho nacvičili 
celkom  mladí ľudia. Veď išlo práve o ich podporu . Ako  chceme aby   mládež   
nesedela len pri počítačoch  alebo pri poháriku , keď nepodporíme takéto aktivity. 
Smutné bolo, že ich neprišli podporiť ani  ich rovesníci , hoci účinkujúci tu chodili 
niekoľko rokov do základnej školy . 

Čo sme už celkom zatvrdli? Či už nám je málo také amatérske divadlo keď 
máme v televízii niekoľko kanálov? Neviem si to vysvetliť. Chodím po okolitých 
obciach po obecných úradoch a všade sa chvália či už s organizovaním plesov alebo 
fašiangových, či iných zábav, či už napríklad s divadlom ale u nás sa nič 
organizovať nedá , lebo nie je dostatočný záujem. 

A vidím to sama, keď organizujem niečo s dôchodcami alebo sa robila 
záhradkárska výstava, či iné podujatia. Isto si  poviete. Je takýto nezáujem skoro 
všade, je taká doba. Ale nemôže sa to u nás zmeniť?  

Marta Valentová

Dôchodcovské okienko
Dňa  19.2. 2012 naša základná organizácia JDS zorganizovala výročnú 

členskú schôdzu. Účasť členov bola hojná a schôdza bola ako každá výročná, 
s bilancovaním starého roka a plánovaním na rok budúci. Naša činnosť v roku 2011  
bola dosť bohatá. O všetkých našich podujatiach sme už v novinách písali. 
Atmosféra na schôdzi bola výborná s dobrým občerstvením a tombolou,  účastníci 
si spolu so speváckymi skupinami aj zaspievali rôzne fašiangové a iné ľudové  
piesne.  A tak na záver  by som sa chcela poďakovať hlavne členom výboru 
a úsekovým dôverníkom za ich obetavú a nezištnú prácu , ktorú vykonávajú pre 
všetkých členov organizácie. V budúcom roku by sme chceli v aktivitách 
pokračovať hlavne usporiadaním dobrého zájazdu a ďalších spoločenských 
podujatí.  Radi privítame medzi nás každého , aj keď nie je dôchodca  a má aspoň 
nad 50 rokov. 

Dňa 17. 3. 2012 sme sa zúčastnili  zájazdu do divadla A. Bagara v Nitre  na 
predstavenie  „ Statky zmätky“.  Dúfam, že prestavenie sa páčilo každému 
účastníkovi. Poďakovať sa nám patrí „dievčatám „ z obecného úradu, ktoré nám to 
všetko až na zabezpečenie autobusu celé zorganizovali.   
                                                                    Marta Valentová – predseda  ZO JDS

Hodnotiaca členská schôdza 
ZO SZCH Alekšince

V sobotu t.j. 10-3.2012 členovia ZO SZCH Alekšince na svojej hodnotiacej 
členskej schôdzi zhodnotili svoju činnosť za rok 2011. Rok pre členov organizácie 
bol veľmi úspešný. Naši členovia mali kvalitné odchovy svojich zvierat čo dokázali 
na všetkých stupňoch výstav. Svoje zvieratá prezentovali aj na spoločnej akcii so 
záhradkármi SZZ v Alekšinciach na spoločnej výstave. V rámci oblasti sa stali 
víťazmi na výstavách v Sľažanoch, Zlatých Moravciach a na Oblastnej výstave 
zvierat v Ivanke pri Nitre, kde vo svojich kategóriách zvíťazili: Ing. Andrej Lipka 
s plemenom králikov Havana, Ing. Jozef Vinco s našim národným plemenom 
Nitriansky a Evička Cebová získala na tejto výstave najvyššie ocenenie Memoriál 
Jozefa Vajzera za najlepšieho králika výstavy. Chov hydiny reprezentovali Marián 
Kašák a Jozef Fogada, holuby Peter Kašák. Najväčšie úspechy dosiahli na 
Celoštátnej výstave zvierat s medzinárodnou účasťou v chove husí: Šampión SR 
získal Jozef Fogada, v králikoch na tejto výstave sa najlepšie umiestnili 
v krátkosrstých plemenách E. Cebová s králikom Kastorex – šampión SR, titul 
Majster SR získal Ing. Andrej Lipka s plemenom Havana.

Na tejto hodnotiacej členskej schôdze sme zhodnotili majstrovstvá klubu 
KANINO, ktorá v minulosti sa konávala  v našej obci. Teraz sa konala 
v Trenčianskych Stankovciach., kde tituly Šampión klubu získal Pavol Malár za 
Kunie veľké modré. Najväčšie úspechy dosiahol s našim národným plemenom 
Nitriansky králik - Marián Kašák, ktorý získal tituly Šampión klubu, Majster klubu 
a Memoriál doc. Jaroslava Zelníka. 

Na schôdzi bol zvolený nový výbor v nasledovnom zložení. Predseda S. 
Cebo, tajomník Ing. Andrej Lipka, hospodár E. Cebová, kontrolór Ing. Martin 
Lipka.
 Bol schválený plán práce na rok 2012. Hlavnými bodmi je reprezentácia ZO 
SZCH Alekšince ako aj obce Alekšince. Z pohľadu chovateľstva je to rok veľmi 
náročný, nakoľko nás čaká výstava v Alekšinciach, Oblastná výstava v Krškanoch, 
Národná výstava mláďat v Ivanke pri Nitre. Naši chovatelia majú možnosť 
a ponuku vystavovať v Lipsku a reprezentovať nie len našu oblasť, ale aj Slovenskú 
republiku. Žiaľ táto účasť je limitovaná našimi finančnými možnosťami.
Na záver novozvolený výbor poďakoval všetkým členom za prejavenú dôveru. 
Starostovi obce, obecnému zastupiteľstvu za podporu chovateľstva v obci ako aj za 
finančnú podporu poskytnutú našej ZO SZCH. 

Aj touto cestou si Vás dovoľujeme pozvať do našich radov a obohatiť svoj 
život touto záľubou. Spolu budeme napĺňať heslo: ,, Pre radosť, krásu a úžitok.“

Eva Cebová
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Na obecnej stránke www.aleksince.sk prebieha už pár mesiacov anketa: 
„Čo považujete za prioritu rozvoja obce Alekšince v najbližšom období ?“ 
Jednou z možností, za ktoré môžu občania hlasovať sú bezpečnostné opatrenia na 
cestách (merače rýchlosti, spomaľovacie retardéry).  Výsledky hlasovania 
preukázali, že zvýšenie cestnej bezpečnosti v obci  je pre občanov prioritou.  
Koncom roka 2011 obec pristúpila k zakúpeniu merača rýchlosti, ktorý bol dňa 
22.12.2011 uvedený do prevádzky na Gecovskej ulici.  Bol umiestnený tak, aby 
informoval vodičov dopravných prostriedkov pri vjazde do obce. Ide o úsek, kde 
vodiči nedodržujú predpísanú rýchlosť  a ohrozujú všeobecnú bezpečnosť.  Je to 
prvá časť projektu v oblati bezpečnosti na cestách v obci Alekšince.  Zariadenie 
BX-1 SPOMAĽ pracuje na princípe dopplerovského radaru,  používa optické 
prvky a diódy LED a pri veľmi nízkej spotrebe energie zabezpečujú viditeľnosť 
oznamov určených pre šoférov motorových vozidiel aj pri extrémnych 
poveternostných podmienkach. Pri prejazde vozidla, ktorého rýchlosť je vyššia 
ako 50 km/h, panel vodiča upozorňuje blikaním, aby svoju rýchlosť znížil 
s viditeľným nápisom SPOMAĽ.  Toto meranie prebehne 3 – krát a meraná 
rýchlosť je zobrazená po dobu prejazdu vozidla. Displej s meračom rýchlosti je 
zariadenie, ktoré má vodičov informovať a zároveň psychicky motivovať 
spomaliť na predpísanú rýchlosť, ide o veľmi efektívny spôsob. Zariadenie 
obsahuje softvér, ktoré slúži ako počítadlo áut, ale aj  na štatistiky súvisiace s 
rýchlosťou jazdy vozidiel vchádzajúcich do obce. Môže to v budúcnosti pomôcť  

aj v argumentácii pri úprave 
dopravného značenia alebo cesty 
ako takej. Ďakujeme Nadácii 
Allianz, ktorá poskytla grant vo 
výške 700 € na zakúpenie merača 
rýchlosti. Chcem poďakovať p. 
Plevovi za pripojenie zariadenia na 
sieť. Vďaka tomuto projektu možno 
očakávať zvýšenie bezpečnosti a 
ochrany všetkých účastníkov 
cestnej premávky v tejto lokalite.

Ing. Anton Kušnír

Informačný radarový 
merač rýchlosti

Voľby skončili

Pre milovníkov zvierat
V mestách od januára striehnu na nezodpovedných psičkárov mestskí 

policajti. Ako je to u nás na dedine? Podľa zákona z roku 2002 a jeho poslednej 
novelizácie z apríla minulého roka sa dopúšťame priestupku, ak neodstránime po 
svojom psovi výkaly, ktorými znečistil verejné priestranstvo. My psičkári sa preto 
nesmieme čudovať, že nás ne psičkári majú v zuboch. Niekto si povie ,že tu je veľa 
túlavých psov, je to od nich. Pravda je taká, že oni nie sú túlavý, len sa k nim 
majitelia nepriznávajú. Pretože im na nich nezáleží, nie sú zaočkovaní, odčervovaní 
a o zaplatení dane ani nehovorím, ale to je starosť obce. Len tak pre informáciu daň 
za psíka je povinná zaplatiť do konca januára. Stane sa, že je na ulici psík ktorý ujde 
raz za čas, ak takého zbadám snažím sa hneď zaniesť ho majiteľom alebo im to 
oznámiť, že im behá po vonku. Predíde sa tak konfliktom a možno aj zabráni tomu 
aby ho zrazilo auto. Ale pravidelne sú vonku tí istí psici.  Psí exkrement (výkaly) 
môžeme vyhodiť aj do kontajnera na komunálny odpad, nemusíme hľadať nádobu 
presne na to určenú. Pretože v našej obci ešte takéto nádoby nie sú. Ja verím že sa to 
čoskoro napraví a budú aj u nás, aspoň pri nových bytovkách by sa hodili. Veľa 
psičkárov sa správa takto nezodpovedne aj preto, že vedia , že ich obec za to 
nepokutuje.(zatiaľ) Exkrement na chodníku, ale aj v tráve je stále len exkrement a je 

to nechutné. Uvedomelý 
psičkár a slušný človek si však 
na vychádzku so svojim psíkom 
a u t o m a t i c k y  v e z m e  
mikroténové vrecúško. Lebo 
človek nikdy nevie...  Vždy 
treba v prvom rade začať od 
seba. A ruku na srdce, fakt to je 
taká strašná námaha, zohnúť sa 
po ten malí hnedý bochník 
a vyhodiť ho? No malí, podľa 
toho kto má ako veľkého psíka, 
ale keď platíme daň rovnako tak 
by sme si mali rovnako po 
svojich psíkoch aj upratovať. 
A to by sa nemalo týkať len 
psíkov čo bývajú v bytovkách, 
ale aj tých čo sú z dvorov 
a majitelia sú s nimi na 
prechádzke. Nás to stojí 
sekundu času, kontrolujeme 
zároveň zdravotný stav nášho 
psa, udržiavame si kultúrne 
životné prostredie a nedávame 
šancu odporcom psov na jedo-
vaté pripomienky.

 Erika Vencelová.

Potravinová pomoc v obci Alekšince
Dodávky potravín pre najodkázanejšie osoby z intervenčných zásob boli 

zavedené v Európskej únii v roku 1987 s cieľom umožniť členským štátom uvoľniť 
intervenčné zásoby nadbytočných potravín a použiť ich ako potravinovú pomoc pre 
najodkázanejšie osoby v EÚ. Pôdohospodárska platobná agentúra (PPA) vyčlenila 
prostredníctvom Európskej komisie, za účelom realizácie dodávok potravín, 
intervenčné zásoby a s využitím rozpočtového plánu prostredníctvom 
charitatívnych organizácií, občianskych združení a iných organizácií 
vykonávajúcich charitatívnu činnosť na základe osobitných právnych predpisov, 
zabezpečila potravinovú pomoc a jej distribúciu prostredníctvom charitatívnych 
organizácií (medzi nimi aj Slovenská katolícka charita spolu s diecéznymi 
charitami).  Distribúcia bola  adresná a podrobne zdokumentovaná.

Hlavným cieľom dodávok potravín bolo pomôcť najodkázanejším osobám 
na Slovensku tým, že im budú prostredníctvom charitatívnych organizácií 
bezplatne distribuované základné potraviny (hladká múka a bezvaječné cestoviny). 
Naša obec sa tiež zapojila do tohto programu a dňa 26.1.2012 sme našim občanom, 
ktorí spĺňali podmienky rozdali potravinovú pomoc.



Slovo Leader znamená skratku z francúzskeho 
slova Liaison Entre Actions de Développement 
de l´Économie Rurale, čo v preklade znamená 
„spájanie aktivít, ktoré podporujú hospodársky 
rozvoj vidieka“. LEADER je jedna zo štyroch 
iniciatív Európskej únie, ktorá sa už od roku 

1991 uplatňuje vo viacerých štátoch EÚ (Írsko, Francúzsko, Fínsko, Česká 
republika). Je súčasťou Programu rozvoja vidieka SR 2007 - 2013 ako os 4 a je 
financovaný z Európskeho poľnohospodárskeho fondu pre rozvoj vidieka 
(EPFRV).
Cieľom prístupu Leader je podporovať obyvateľov vidieckych oblastí, aby na 
základe vzájomnej spolupráce - na báze partnerstva - prekonali nové problémy, 
ktorým vidiecke oblasti čelia.
Miestna akčná skupina OZ Mikroregión RADOŠINKA sa už štvrtý rok snaží 
napĺňať tieto ciele v plnom rozsahu na báze spolupráce so všetkými subjektmi v 
rámci územia mikroregiónu RADOŠINKA i mimo neho.
V decembri 2011, konkrétne 19.12.2012,  MAS OZ MR RADOŠINKA v 
spolupráci s obcou Malé Zálužie usporiadala besedu so slovenským spisovateľom 
Jozefom Banášom. Pána Banáša sme poznali viac ako politika, v súčasnosti sa mu 
venuje viac pozornosti ako uznávanému spisovateľovi. Autor všetkým prítomným 
bližšie predstavil svoju literárnu tvorbu, porozprával niečo o svojich cestách, 
zážitkoch a udalostiach, ktoré ho pri písaní svojich kníh inšpirovali. 
V závere besedy prišla na rad autogramiáda spojená s predajom zaujímavých kníh, 
nechýbali ani ponuky prítomných na ďalšie besedy v iných obciach.
Nový rok 2012 sme začali prezentáciou na  Veľtrhu  ITF Slovakiatour na výstavisku 
Incheba v Bratislave. Veľtrh ITF Slovakiatour je najdôležitejším veľtrhom 
cestovného ruchuna Slovensku a patrí medzi najvýznamnejšie podujatia v regióne 
Strednej Európy.
Podujatie sa konalo v dňoch 20.-23.1.2012, Nitriansky samosprávny kraj nám v 
rámci svojich výstavných aktivít ponúkol možnosť prezentovať mikroregión 
RADOŠINKA.Využili sme túto skvelú marketingovú príležitosť poskytnúť 
informácie o našej práci, území a obyvateľoch širokej verejnosti. 
Samotná prezentácia sa  realizovala vo výstavných priestoroch Nitrianskeho 
samosprávneho kraja a priniesla zvýšenie povedomia o mikroregióne 
RADOŠINKA, o možnostiach a aktivitách, ktoré mikroregión RADOŠINKA  
svojim obyvateľom poskytuje, tiež zdrojom cennej inšpirácie pre iné mikroregióny 
na Slovensku.
28.1.2012  OZ MR RADOŠINKA v spolupráci s Bc. Alenkou Lisyovou 
zorganizovalo v Základnej škole v Zbehoch Výstavu krojov. Sprievodným 
podujatím bola aj filatelistická výstava so zameraním na národné tradičné odevy a 
verejnosť tak mohla zhliadnuť známky nielen zo Slovenska, ale aj Libérie, 
Surinamu či Spojených štátov amerických.
V termíne od 19.12.2011 do 20.02.2012 bola vyhlásená Výzva č.11/PRV/MAS 09 
pre opatrenie 3.1.1. Odborné vzdelávanie a informovanie – A a Výzva 
č.12/PRV/MAS 09 preopatrenie 3.2.1. Odborné vzdelávanie a informovanie – B. 
Cieľom týchto opatrení je rozšíriť možnosti celoživotného vzdelávania a zvýšiť 
informovanosť miestnych obyvateľov a ich zapájanie do vecí verejných.
Kancelária MAS OZ MR RADOŠINKA v rámci Výzvy č. 11/PRV/MAS 09 pre 
opatrenie  3.1.1. Odborné vzdelávanie a informovanie - A neprijala  žiadne ŽoNFP 
(projekty). 
V rámci Výzvy č. 12/PRV/MAS 09 pre opatrenie 3.2.1. Odborné vzdelávanie a 
informovanie - B  boli prijaté 4 ŽoNFP  (projekty).
26.3.2012 zasadala Výberová komisia MAS OZ MR RADOŠINKA. Výberová 
komisia MAS, ktorá má 7 členov, prijaté 4 ŽoNFP odporučila na financovanie z 
Programu rozvoja vidieka.
30.3.2012  OZ Mikroregión RADOŠINKA predložilo na Pôdohospodársku 
platobnú agentúru Projekt nadnárodnej spolupráce Cesty vody – Cesty k sebe. 
Tento projekt bude realizovaný v spolupráci s MAS Podlipansko ( ČR) a MAS Lípa 
pro Venkov( ČR).
Cieľom projektu je ochrana a zachovanie kultúrnohistorického dedičstva a 
potenciálu s väzbou na miestnu históriu, tradície, kultúru a umelecké aktivity, 
rozvoj cestovného ruchu, rozvoj spoločnej spolupráce a prenos skúseností.
Výstupom projektu bude zhotovenie pätnástich  umeleckých diel a sôch, z toho šesť 
na území mikroregiónu RADOŠINKA ( z toho jedno na území obce Alekšince)  a 
ich následné umiestnenie v krajine v aspekte na plánované informačné a náučné 
chodníky a cyklotrasy.   
11.4.2012  MAS OZ MR RADOŠINKA v spolupráci s Vidieckou organizáciu pre 
komunitné aktivity uskutočnila medzinárodný workshop pre partnerov projektu  
„Kapacity 50+ ako nástroj pre rozvoj vidieka. Zástupcov 8  krajín (Česko, 
Nemecko, Taliansko, Fínsko, Írsko, Slovinsko, Slovensko a Chorvátsko)  Ing. 
Renáta Lelovská, manažérka MAS,  informovala  o aktivitách, realizácii projektov 
a podujatí na území mikroregiónu RADOŠINKA s cieľom spropagovať 
mikroregión RADOŠINKA ako atraktívne územie pre potencionálnych 
návštevníkov. 
Okrem uvedených aktivít OZ MR RADOŠINKA intenzívne spolupracuje so 
Slovenskou poľnohospodárskou univerzitou a Univerzitou Konštantína Filozofa v 
Nitre pri realizácii a napĺňaní cieľov spoločných projektov. Našu kanceláriu 
navštívilo veľa študentov oboch univerzít,  poskytujeme im nielen informácie, ale 
aj poradenstvo, ktoré je nevyhnutné pri  spracovaní ich diplomových a 
bakalárskych prác.
V dňoch 29.5 – 31.5.2012sa  OZ MR RADOŠINKA zúčastní LEADERFESTu v 
Levoči. Usporiadateľom je LEV MAS o.z. so sídlom v Levoči. LEADERFEST je 

stretnutie Leadrov európskych krajín ( prístup 
LEADER v rámci Programu rozvoja vidieka). 
Sprievodnými podujatiami budú úpenia folklórnych a 
divadelných súborov,  prehliadky múzeí, kostolov a 
ďalších historických pamiatok. Remeselný trh a trh 
lokálnych a regionálnych produktov a služieb sa bude konať 30.5.2012.
Na záver ďakujeme všetkým aktívnym občanom za pomoc a ochotu pri 
organizovaní spomínaných podujatí. Veríme, že okruh našich priaznivcov sa bude 
neustále rozširovať a spoločnými silami zveľadíme prostredie v ktorom žijeme.
Ďakujeme za spoluprácu!

Kancelária MAS OZ Mikroregión RADOŠINKA
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Z činnosti Miestnej akčnej skupiny 
OZ Mikroregión RADOŠINKA

Beseda so spisovateľom 
Jozefom Banášom

Beseda so spisovateľom Jozefom Banášom, Malé Zálužie

Výstava ITF Slovakia Tour 2012, 
INCHEBA Bratislava
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Zasadnutie Výberovej komisie 
MAS OZ MR RADOŠINKA

Študenti zo Slovenskej 
poľnohospodárskej univerzity v Nitre 

navštívili Kanceláriu 
MAS OZ MR RADOŠINKA

Blanca Casares Guillén (stážistka ) zo Španielska a Ing. Martina Fusková, 
(absolventská prax) pri príprave prezentácie pre zahraničnú delegáciu ( umelecké 
predmety: autor: Júlia Hadvigová)

Študenti zo Slovenskej poľnohospodárskej univerzity v Nitre navštívili Kanceláriu 
MAS OZ MR RADOŠINKA

Zasadnutie Výberovej komisie MAS OZ MR RADOŠINKA

Naša obec  dňa 1.3.2012 uzatvorila dohodu s UPSVaR Nitra podľa § 50j 
zákona č.5/2004 Z.z. o poskytnutí príspevku na podporu zamestnanosti na 
realizáciu opatrení na ochranu pred povodňami.
Príspevok poskytnutý na základe tejto dohody sa skladá z príspevku zo ŠR 
a príspevku ESF.

Projekt je nastavený na 6 mesiacov a na túto činnosť sme zamestnali dvoch 
ľudí ,ktorí boli vedení na  UPSVa R a to Peter Tichý a Viliam Billa.

Cieľom tohto projektu je zamedzenie povodní v našej obci a to pravidelným 
čistením a prehlbovaním potoka ako aj rigolov, opilovanie porastov  zasahujúcich 
do vodných tokov a na brehoch potokoch, kosenie buriny zasahujúcej do vodných 
tokov, čistenie  a zbieranie odpadkov v blízkosti vodných tokov.

Protipovodňový projekt

Podpisovanie zmlúv 
s Environmentálnym fondom

V dňoch 18. – 20. apríla uskutočnila Slovenská agentúra životného 
prostredia Banská Bystrica podpisovanie zmlúv s Environmentálnym fondom 
v rámci Programu obnovy dediny 2012 (ďalej POD). 
Vzhľadom na vyšší počet dotácií (122) sa podpisovanie uskutočnilo v území a to:
v obci Alekšince (okres Nitra) pre Nitriansky, Trnavský a Trenčiansky kraj,
v Prešove pre Košický a Prešovský kraj a
v Banskej Bystrici pre Banskobystrický a Žilinský kraj.

Stretnutia v obci Alekšince sa zúčastnili zamestnanci Slovenskej agentúry 
životného prostredia, ktorí sú Environmentálnym fondom poverení finančnou 
administráciou dotácií, prijímatelia dotácií – starostovia a predsedovia 
mikroregionálnych združení obcí, a ekonomickí pracovníci obecných úradov. 

Prítomných v sále Kultúrneho domu uvítal starosta obce Alekšince pán Igor 
Miškolci. Pred samotným podpisom boli prítomní vedúcou Sekretariátu pre POD 
Ing. Ivonou Cimermanovou oboznámení o priebehu aktuálneho ročníka POD, jeho 
štatistike a výsledkoch. Potom Ing. Ján Majer zo SAŽP podal podrobné usmernenie 
týkajúce sa zúčtovania pridelenej dotácie – spôsob financovania dotácie, zoznam 
dokladov potrebných pre zúčtovanie, spôsob spracovania dokladov, termíny a pod. 

Niektorí prijímatelia dotácií boli gestorom SAŽP Ing. Alexandrom 
Králikom oslovení ohľadom usmernenia vecnej realizácie dotácie. Tieto 
usmernenia sa týkali napr. výmeny stavebného materiálu, či použitia iných drevín 
než boli uvedené v projektovej žiadosti s cieľom skvalitniť výstupné realizácie a 
využívať také materiály, či dreviny, ktoré sú vhodné do vidieckeho prostredia.

Po podpísaní všetkých zmlúv boli pracovníci SAŽP oboznámení o priebehu 
a realizácii rôznych projektov v obci Alekšince, spoločne s pánom starostom 
navštívili lokality, ktoré boli realizované z Programu obnovy dediny – 
protipovodňové úpravy, areál voľného času, či centrum obce. 

Program obnovy dediny na Slovensku beží už od roku 1998 a je zameraný 
na zlepšenie života na vidieku formou malých dotácií a s veľkým podielom 
dobrovoľnej práce miestnych obyvateľov. Teší sa veľkému záujmu zo strany obcí – 
zapojilo sa takmer 84% všetkých dedín Slovenska, pričom bolo pridelených 1.276 
dotácií v celkovej výške 6,98 milióna €. V roku 2012 sa do POD zapojilo 505 obcí 
a mikroregionálnych združení obcí, 122 z nich obdržalo dotácie v celkovej výške 
459.377 €
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Amazoňan modročelý
Amazoňan modročelý je jeden z najbežnejších 

zástupcov juhoafrických papagájov medzi 
chovateľmi, obľúbený hlavne pre jeho dobrú 
schopnosť naučiť sa imitovať ľudskú reč a relatívne 
veľkej krotkosti. Pri vhodnej starostlivosti a dobrej 
kondícií sa ojedinele môže dožiť veľmi vysokého veku 
– 50 rokov. Určenie pohlavia je na základe výzoru 
veľmi zložité, ako istota poslúži endoskopické 
vyšetrenie. Amazoňany modročelé sú spoločenské 
vtáky, nie je však dobré chovať ich v zmiešanej voliére, 
pretože v období hniezdenia to môže vieť k agresivite 
jednotlivých jedincov. V prípade že sa jedná o mladého 
jedinca, je schopný sa silno upnúť na svojho 
chovateľa. Amazoňany všeobecne majú silné zobáky, 
a preto je im potrebné prispôsobiť chovné prostredie 
vo forme silného pletiva a taktiež dostatočne hrubého 
dreveného obloženia. Taktiež je potrebné prísun 
konárov pre brúsenie pazúrikov a zobákov. Voliéra by 
mala byť minimálne meter dlhá a dostatočne široká na 
to, aby si papagáj mohol minimálne rozprestrieť 
krídla. Nie je vhodné ich dlhodobo držať v malej 
stiesnenej klietke. V prípade že sa jedná o vonkajšie 
voliéru musí byť zastrešená časť ako ochrana proti 
mrazu a vetru samozrejmosťou. V zimnom období je 
potrebné im tento kryt vykurovať za účelom udržania 
teploty minimálne nad bodom mrazu. Zástupcovia 
južnej Ameriky sú totižto všeobecne náchylný na 
mráz. Ako potrava poslúži zmes semien pre veľké 
papagáje, doplnená čerstvým ovocím a zeleninou. 
Papagájom všeobecne však nikdy nepodávame 
avokádo, pretože je pre nich prudko jedovaté. Taktiež 
ich neprekujeme tučnými semenami, pretože to vedie 
k zhoršenej telesnej kondícií. Cez letné mesiace sa 
amazoňani radi nechajú ´´sprchovať´´ vlažnou vodou. 
Pohlavnú dospelosť dosahujú v 3. Až 5. roku života, 
pričom nie je dobré ich zbytočne náhliť do hniezdenia. 
Pre hniezdenie je dôležité zostavenie ideálneho páru. 
Nie vždy si totižto obaja partneri padnú do oka.. Búdka 
by mala mať rozmery dna približne 30x30cm pri výške 
cca 55cm. Vletový otvor by mal mať priemer 
minimálne 10cm. Ako veľmi vhodná alternatíva 
poslúži aj dutý kmeň stromu. Samička znáša 2 až 3 
vajcia, pričom počet môže niekedy stúpnuť, na ktorých 
sedí približne jeden mesiac. Po vyliahnutí zostávajú 
mláďatá v búdke 6 až 8 týždňov a po vyletení ich ešte 
niekoľko týždňov dokrmujú rodičia. Odchov 
a starostlivosť je na rozdiel od austrálskych papagájov 
ako rozely či korely o niečo zložitejšia a nie vždy sa 
dosahujú pozitívne výsledky. V tomto prípade je 
dôležitá vhodná starostlivosť a veľká dávka 
trpezlivosti. Cena sa v súčasnosti pohybuje v rozmedzí 
od 400 do 500€, v závislosti od veku vtáka, pričom 
v nasledujúcich mesiacoch môže v závislosti od počtu 
mláďat klesať alebo stúpať.  Prajem veľa 
chovateľských úspechov.

Igor Miškolci ml.

Fašiangové posedenie v kultúrnom dome spojené s ochutnávkou 
zabíjačkových špecialít.

Výroba zabíjačkových špecialít 
pod vedením Ľubomíra Peterku.

Fašiangy v Alekšinciach

V tomto roku sme prvý krát vyskúšali našim občanom vo fašiangovom období zabíjačkové 
špeciality. V kultúrnom dome nás svojou hudbou rozveselila amatérska kapela v ktorej na saxofón hral náš rodák 
pán Jozef Billa, na harmonike hral pán Miroslav Chovanec zo Šurianok. Podujatia sa priebežne zúčastnilo asi 100 
občanov. Hudobníci dokázali vytvoriť výbornú náladu a ich hudba chytala zúčastnených za srdce.

ponúknuť 

Orechové trojuholníky
Suroviny: 

6 vajec, 
150 g masla
150 g práškového cukru 
6 lyžíc kyslej smotany 
120 g polohrubej múky 
1 lyžička kypriaceho prášku 
4 lyžice kakaa, 
čokoládajahodový džem
120 g pomletých orechov 
80 g posekaných orechov 
Krém: 3 dl mlieka 
1 Zlatý klas, 
250 g masla 
180 g práškového cukru

Pracovný postup:
Žĺtky, maslo a práškový cukor vyšľaháme. 

Pridáme smotanu, preosiatu múku s kypriacim 
práškom, s kakaom a mleté orechy. Nakoniec 
vmiešame sneh z bielkov. Cesto vylejeme do 
vymasteného plechu a upečieme. Prekrojíme ho ako 
tortu. Jednu časť natrieme džemom, polovicou krému 
a zakryjeme druhou. Natrieme zvyšným krémom, 
posypeme orechmi a pokvapkáme rozpustenou 
čokoládou. Po stuhnutí krájame na trojuholníky. 
Krém: Z mlieka a zo Zlatého klasu uvaríme krém. Po 
vychladnutí ho zmiešame s vyšľahaným maslom a 
cukrom.

Recepty
Kurča s hubovou omáčkou

Prísady (pre 4 osoby):
PL olivového oleja
25 g masla
4 vykostené kuracie prsia 
bez kože (asi po 180 g)
soľ, mleté čierne korenie
4 malé cibuľky
350 g malých šampiňónov
1 PL hladkej múky
150 ml kuracieho vývaru
150 ml polotučnej smotany

Príprava:
1. Vo väčšej panvici 
rozohrejeme olivový olej 
s maslom. Kuracie prsia umyjeme, z oboch strán 
osolíme a okoreníme. Vložíme ich do rozohriateho 
tuku a opekáme do zlatista z každej strany asi 2 až 3 
minúty. Potom zmiernime oheň, zakryjeme a dusíme 8 
až 10 minút. Počas dusenia mäso raz obrátime.
2. Očistíme cibuľky a zelenú vňať nakrájame na 
kolieska. Huby očistíme a nakrájame na tenké plátky.
3. Keď sa z mäsa na panvici uvoľňuje len čistá šťava, 
vyberieme ho, zakryjeme a dáme na tanier, ktorý 
uložíme do teplej rúry.
4. Do panvice s tukom nasypeme nakrájané cibuľky a 
šampiňóny, pražíme 3 až 4 minúty, kým nie sú mäkké. 
Potom ich posypeme múkou, chvíľku podusíme, 
pridáme vývar a za stáleho miešania necháme zovrieť. 
Omáčku povaríme 3 minúty, zmiernime oheň a 
prilejeme smotanu. Pridáme kuracie prsia a 
prehrievame 3 minúty.

Vyhodnotenie okresného kola vo futbale mladších 
žiakov - naší žiaci skončili druhý. Ceny odovzdali 
odborný školský radca PaedDr. Ingrid Hrnčárová a 
starosta obce Alekšince Igor Miškolci

Okresné kolo žiačok v malom futbale, ktoré sa 
uskutočnilo dňa 18.4.2012 v areáli ZŠ Alekšince. 
Turnaja sa zúčastnili 4 družstvá. Družstvo dievčat 
z Alekšiniec sa umiestnilo na peknom druhom mieste. 
Víťazkami sa stali žiačky zo ZŠ v Jelenci.

Okresné kolo vo futbale
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Káder A-mužstva:
Brankári: Sahulčík, Mokošák Lukáš
Obrancovia: Watter, Pleva, Toman S., Toman M., Vrábel, Močol, Arpáš, 

Mokošák                       
Stredopoliari: Gunda, Daniš, Moravčík, Hudák J.
Útočníci: Glenda, Petrík, Vavruš, Hofman.

Po zimnej príprave nastúpilo naše mužstvo na prvý jarný majstrovský zápas 
na ihrisku Ivanky pri Nitre. Zimnú prípravu zhodnotil tréner Rastislav Vincúr 
nasledovne: 

Vypracoval: Vladimír Pleva

R.Vincúr

Príprava začala 10 januára. Absolvovali sme 21 
tréningových jednotiek a odohrali sme 5 prípravných 
zápasov (3x výhra, 2x remíza). Káder sa oproti jesene 
zmenil. Pre zranenie skončil Peťo Macháč, zranený Martin 
Mada ešte nie je doliečený. Krajčovičovi skončilo 
hosťovanie. Z hosťovania sa naopak vrátili Martin Toman , 
Miro Močol , Miro Hofman a Ľubo Grofčík. Z dorastu boli 
preradení bratia Mokošákovci a Braňo Arpáš. Nový hráč v 
našom družstve bude  Matúš Vrábel, ktorý hral naposledy 
na Lapáši. Prípravu sme absolvovali v domácich podmienkach, kde sme využívali 
umelý trávnik a terény v priestoroch štadióna. Hráči pravidelne absolvovali 
kondičné testy.

18.kolo I.triedy 2011/2012 – jar:
MFK Alekšince - Klasov 2:1 (1:0)
Góly: R.Vavruš 2
Zostava: Sahulčík – Kováč (78. J.Hudák), M.Toman, S.Toman, Močol, Gunda, 
Daniš, Moravčík, Petrík, Vavruš, Glenda (86.Hofman)

Ostatné výsledky 18.kola: Sľažany-Machulince 5:1, Ivanka-Chrenová 3:2, 
Golianovo-Lehota 1:0, Žiatavny-V.Zálužie 2:1, Čeľadice-Výčapy 6:1, Janíkovce-
Nevidzany 2:1, Lapáš-Zbehy0:0

19.kolo I.triedy 2011/2012 – jar
Machulince – MFK Alekšince 2:1 (1:1)
Góly:M.Petrík
Zostava: Sahulčík – Watter, S.Toman, M.Toman, Pleva, Gunda, Moravčík, Petrík, 
Močol, Daniš (70. Vrábel), Glenda

Ostatné výsledky 19.kola: Janíkovce-Ivanka 3:4, Klasov-Chrenová 0:0, Lehota-
Sľažany 3:1, V.Zálužie-Golianovo 1:1, Výčapy-Žitavany 0:3, Zbehy-Čeľadice 3:0, 
Nevidzany-Lapáš 1:1

Program 20. kola – 8.4.2012 o 15:30

Ivanka – Klasov
Chrenová – Machulince
Sľažany – V.Zálužie
Golianovo – Výčapy
Žitavany – Zbehy
Čeľadice – Nevidzany
Lapáš  - Janíkovce

Tabuľka I.triedy po 19. kolách

Mužstvo Z V R P kóre body body +/-
1. Čeľadice 19 12 2 5 49 : 29 38 11 
2. Sľažany 19 12 1 6 45 : 22 37 10 
3. Ivanka 19 11 3 5 46 : 37 36 9 
4. Zbehy 19 10 4 5 34 : 22 34 4 
5. Alekšince 19 10 3 6 41 : 39 33 6 
6. Janíkovce 19 9 3 7 44 : 35 30 0 
7. Chrenová 19 9 2 8 37 : 34 29 2 
8. Žitavany 19 7 6 6 29 : 28 27 0 
9. Nevidzany 19 8 3 8 32 : 35 27 -3 
10. V. Zálužie 19 7 4 8 43 : 37 25 -5 
11. Lehota 19 7 3 9 35 : 45 24 -6 
12. Klasov   19 6 4 9 35 : 29 2 -8 
13. Machulince 19 7 1 11 35 : 52 22 -8 
14. Golianovo 19 6 3 10 17 : 30 21 -6 
15. Lapáš 19 5 5 9 23 : 35 20 -7 
16. Výčapy 19 0 5 14 18 : 54 5 -25

Tabuľka po 17. kolách

1. Alekšince 16 15 0 1 96 : 8 45 21
2. Zbehy 16 13 0 3 91 : 16 39 15
3. Nové Sady 16 13 0 3 74 : 21 39 12
4. Vinodol 15 9 4 2 45 : 20 31 7
5. Výčapy 15 9 1 5 56 : 33 28 4
6. Č.Kľačany 16 9 1 6 55 : 40 28 7 
7. Žitavany 16 9 0 7 57 : 27 27 6 
8. Topoľčianky 16 8 2 6 35 : 31 26 5 
9. Čeľadice 16 6 2 8 37 : 52 20 -4 
10.Golianovo 16 5 0 11 34 : 58 15 -9 
11.Machulince 16 4 3 9 23 : 56 15 -9 
12.Veľčice 16 3 2 11 29 : 82 11 -16 
13.Klasov 16 3 2 11 16 : 71 11 -16 
14.Beladice 16 1 3 12 13 : 82 6 -15 
15.Nevidzany 16 1 2 13 13 : 77 5 -19

DORAST

16.kolo: Beladice – Alekšince        0:6 (0:3)
Góly: L.Trnka 3, J.Škoda 2, M.Rigo 

17.kolo: Nevidzany – Alekšince     0:7 (0:4)
Góly: L.Trnka 5, M.Gajdoš, M.Rigo

Dorast – domáci zápas
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Vlastníci pôdy vítajú pozemkové úpravy
Obec Alekšince a štyri ďalšie obce okresu Nitra boli zaradené do 

prípravného konania o začatí pozemkových úprav. 109 obyvateľov obce a 263 
vlastníkov pôdy v Alekšinciach s trvalým pobytom mimo obce sa malo vyjadriť 
v minulých dňoch k súhlasu, alebo nesúhlasu s týmto projektom. Nadpolovičná 
väčšina súhlasila, čo bolo aj podmienkou ďalšieho pokračovania v konaní. Projekt 
pozemkových úprav je 100% hradený s prostriedkov EU a rozpočtu štátu.

Dôvody prečo obec pristúpila k pozemkovým úpravám:
1. Pre väčšinu vlastníkov pôdy je sťažené, alebo vylúčené racionálne evidovanie 

pozemkov, prijímanie vlastníckych rozhodnutí, vznik zmluvných vzťahov, ako 
i vytváranie racionálnych hospodárskych celkov.

2. Nie je adresné vlastníctvo ku konkrétnej pôde.
3. Sťažená investičná činnosť, pri rozdrobenom vlastníctve 

pôdy...
Výhody pozemkových úprav:

1. Scelenie a sprístupnenie pozemkov.
2. Sprehľadnenie pozemkového vlastníctva.
3 .  P ro t i e rózne ,  vodohospodárske  

a ekologické zásahy sa urobia na úkor 
štátnej, resp. obecnej pôdy.

4. Zvýšenie trhovej ceny pozemkov...
V súčasnosti prebieha výber zhotoviteľov projektu a schvaľovanie konania 

pozemkových úprav ministerstvom pôdohospodárstva. Touto cestou ďakujeme 
všetkým vlastníkom, ktorí kladne pristupujú k tomuto relevantnému zásahu, 
v pozitívnom zmysle, do vlastníctva pôdy v našom katastri. V rámci pozemkových 
úprav bude riešených 707 ha pôdy v extraviláne, z celkovej výmery 1507 ha ( nie je 
riešený intravilán a vyňaté pozemky  - pozri mapu). Vlastníci pozemkov na 
presadzovanie svojich záujmov si vytvoria tzv. Združenie účastníkov 
pozemkových úprav. Pri prejednávaní projektu bude každý vlastník predvolaný na 
rokovanie. Na konci projektu, predbežne do roku 2015, bude vlastník pôdy 

v podiele 1/1. Všetky nájomné vzťahy sa zo zákona zrušia. Majiteľ si bude 
v prípade nájomného vyberať takého agropodnikateľa, ktorý mu dá najvyšší 

prenájom, alebo ktorého si vyberie on sám, bez ohľadu na postoj 
spolupodielníkov, ktorí už nebudú figurovať na jeho liste vlastníctva. (vz)


